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Protokół Nr XLIX/09 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej 29 grudnia 2009 r. 

 
obrady Rady rozpoczęły się o godz. 10.00 i trwały do 21.05 
 
Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt. Po 
przywitaniu zaproszonych gości i radnych stwierdził, że  zgodnie z listą obecności, na 
sali znajduje się 18 radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 
Następnie  przedstawiciele zespołu Pieśni i Tańca Komes złożyli Prezydentowi Miasta 
i Radzie życzenia świąteczno-noworoczne oraz podziękowania za dotychczasową 
współpracę. 
 
Do przesłanego radnym porządku obrad wnioski złożyli: 
1. Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt – poinformował o pismach 

Prezydenta Miasta z 21 i 22 grudnia 2009 r. o wprowadzenie pod obrady Rady 
dwóch projektów uchwały: 

- w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia na 2010 rok. 
- w sprawie zmian w Wieloletnim programie gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy na lata 2009-2013. (projekt uchwały został złożony w Biurze 
Rady Miasta w dniu 19 sierpnia br.  

 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara uzasadniając wniosek poinformował o związkach 
obu projektów uchwał z budżetem miasta na rok 2010.  
 
Dariusz Jorg zwrócił uwagę na brak opinii Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i 
Rodzony do projektu uchwały w sprawie Programu Ochrony Zdrowia na rok 2010 
oraz poinformował o możliwości zwołania posiedzenia tej komisji w trakcie 
dzisiejszych obrad Rady. 
Nawiązując do wniosku o wprowadzenie pod obrady Rady projektu uchwały w 
sprawie zmian w Wieloletnim programie gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy na lata 2009-2013 poinformował, że popiera ten wniosek. Zwrócił również 
uwagę, że  mimo wniosków trzech komisji problemowych, tj. Komisji Zdrowia, 
Komisji Prawno-Administracyjnej i Komisji Finansowo-Gospodarczej Prezydent nie 
wyciągnął żadnych wniosków i przedstawia Radzie dalej projekt  ustalający stawkę 
czynszu poniżej kosztów utrzymania substancji mieszkaniowej. Wskazuje to na 
niegospodarną działalność gminy. Zwrócił uwagę, że zbliża się rok wyborczy, co 
powoduje że nikt z organów odpowiedzialnych nie chce wziąć na siebie  
odpowiedzialności za podjęcie trudnych decyzji, w zakres których wchodzi między 
innymi sprawa czynszu. W związku z tym uważa, że jeżeli Prezydent Miasta nie 
potrafi politycznie udźwignąć tego ciężaru, to Rada powinna dać wytyczne określające 
wskaźnik  procentowy ustalający stawkę czynszu na rok 2010. Na zakończenie 
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podzielił się uwagą, że analiza budżetu na 2010 rok nie wskazuje aby uwzględniał on 
wyższe stawki czynszu. 
 
Ryszard Masalski zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt, w którym 
Rada zajmie stanowisko do skargi rozpatrzonej przez Komisje Rewizyjną.  
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara na wstępie  poinformował o zamiarze przedłożenia 
Radzie autopoprawki do budżetu miasta na rok 2010. W dalszej części uzasadniając 
późne skierowania do Biura Rady Miasta projektu Gminnego Programu Ochrony 
Zdrowia na rok 2010 wyjaśnił, że program ten był przygotowany już w listopadzie, 
jednak został wstrzymany z powodu braku opinii Agencji Oceny Technologii  
Medycznych w Warszawie. Pismo informujące, że program ten nie wymaga 
uzgodnień, gdyż dotyczy kontynuowanych zadań, wpłynęło dopiero 22.12.br Ponadto 
poinformował, że Komisja ZSSiR otrzymała wersję roboczą projektu programu. 
Odnosząc się do wypowiedzi Dariusza Jorga wyjaśnił, że stawki czynszu  wynikają z 
woli Rady, a nie politycznej działalności. Jeżeli Rada podejmie dzisiaj uchwałę to 
zostanie załatwiona  sprawa z  sierpnia br.  
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej wniosków prowadzący obrady Grzegorz 
Chudomięt poddał pod głosowanie kolejno: 
1) wniosek o  wprowadzenie pod obrady Rady projektu uchwały  w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Ochrony Zdrowia na 2010 rok. 
„za” oddano 20 głosów,  
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0 
 
2) wniosek o  wprowadzenie pod obrady Rady projektu uchwały  w sprawie zmian w 

Wieloletnim programie gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy na lata 
2009-2013.   

„za” oddano 18 głosów,  
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 1 
 
3) wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt, w którym Rada zajmie stanowisk 
do skargi rozpatrzonej przez Komisje Rewizyjną.  
„za” oddano 20 głosów,  
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0 
Wszystkie wniosku zostały uwzględnione. 
 
Porządek obrad sesji nr XLIX/09 wraz z przyjętymi wnioskami: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokółu z sesji Nr XLVIII/09 odbytej 26 listopada 2009 r.  
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
4. Bieżąca informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na zgłoszone 

interpelacje i zapytania. 
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Część I 
 

1. Przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2010 

2. Uchwalenie „Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2010” 

3. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia samorządowego muzeum pod nazwą 
„Muzeum Ziemi Kozielskiej” w Kędzierzynie-Koźlu wraz z przyjęciem jego 
statutu 

4. Ustalenie wysokości opłat za składowanie odpadów na MSO w Kędzierzynie-
Koźlu ul. Naftowa 7 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych  

6. Podjęcie uchwał w sprawie nadania nazwy ulicy na osiedlu Miejsce 
Kłodnickie (ul. Kukułcza) 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez 
Gminę nieruchomości niezabudowanej składającej się z działki nr 717/7 o 
pow. 02272ha w rej ul. Żabieniecka w obrębie Kłodnica 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie elementów 
herbu gminy Kędzierzyn-Koźle w odznace pamiątkowej Wojskowej Komendy 
Uzupełnień w Kędzierzynie-Koźlu 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie nazwy miasta 
Kędzierzyn-Koźle w znaku towarowym słowno-graficznym (logo) klubu 
sportowego ZAKSA SA z siedzibą przy ul. Mostowej 1A w Kędzierzynie-
Koźlu 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla 
zakładów budżetowych na rok 2010 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy 
sprzedaży lokali mieszkalnych 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetowych, 
których niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2009  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2009. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Ochrony Zdrowia na rok 2010 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletnim programie gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy na lata 2009-2013.   
 

Część II – budżetowa 
 
1. Uchwalenie budżetu miasta na rok 2010. 

1. Odczytanie projektu uchwały budżetowej. 
2. Odczytanie opinii Składu Orzekającego RIO o projekcie uchwały budżetowej. 
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3. Odczytanie informacji o wnioskach radnych i klubów radnych, samorządów 
osiedlowych, związków zawodowych, organizacji społecznych oraz 
mieszkańców miasta nieuwzględnionych w projekcie budżetu. 

4. Odczytanie opinii i wniosków komisji problemowych. 
5. Stanowisko Prezydenta Miasta do opinii i wniosków komisji problemowych. 
6. Dyskusja. 
7. Głosowanie nad wnioskami dot. zmian w projekcie budżetu. 
8. Głosowanie całej uchwały budżetowej. 

 
Część III 
 

1. Podjęcie uchwał w sprawie nadania medalu „Za Zasługi dla Miasta” 
2. Uchwalenie planu pracy Rady Miasta na rok 2010 (ewentualnie zgłaszanie 

propozycji tematów) 
3. Uchwalenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2010 
4. Stanowisko rady do skargi rozpatrzonej przez Komisje Rewizyjną 
5. Wolne wnioski 
6. Zakończenie obrad 

 
Ad. 2. 
Radni nie wnosząc uwag przyjęli protokół Nr XLVIII/09 z sesji odbytej  26 listopada 
2009 r.  
 
Ad 3. 
Informację o pracach komisji problemowych Rady Miasta, Przewodniczącego oraz 
bieżącej korespondencji w okresie międzysesyjnym przedstawił Przewodniczący Rady 
Miasta Grzegorz Chudomięt. 

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
Ponadto odczytał  prośbę Szefa Sztabu Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w 
Kędzierzynie-Koźlu o ufundowanie nagród rzeczowych na potrzeby loterii fantowej. 
Ad. 4. 
Informację o działaniach i decyzjach podjętych przez Prezydenta Miasta w okresie 
międzysesyjnym przedstawił Prezydent Miasta Wiesław Fąfara. 

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 5. 
Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje 
i zapytania. 
 
Ryszard Masalski przedstawił problem częstych awarii oświetlenia ulicznego przy ul. 
Szkolnej (w okolicy ośrodka zdrowia) – zwrócił się z pytaniem dot. terminu podjęcia 
skutecznych działań w celu usunięcia awarii.  
Ponadto poprosił o podanie przyczyn wyłączenia z użytkowania  na okres trzech 
miesięcy obiektu  Orlik oraz powodów zawarcia umowy na czas określony z trenerem  
zatrudnionym na tym obiekcie. 
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Zbigniew Barszcz przedstawił pakiet pytań dot. zleceń wydanych w latach 2007-2009 
przez Wydział Ochrony Środowiska i Infrastruktury w zakresie utrzymania czystości i 
zieleni. 
 
Ryszard Pacułt nawiązał do przedstawionych na listopadowej sesji pytań dot.  stanu 
zabytków i udzielonych odpowiedzi na te pytania.  
 
Jerzy Majchrzak poprosił o informację na temat aktualnej sytuacji w zakresie realizacji 
zadania modernizacja al. Jana Pawła II i ul. Kozielskiej 

 

Halina Mińczuk poprosiła o informację na temat realizacji wniosku złożonego na 
posiedzeniu Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego w sprawie 
uporządkowania terenu i przycięcia drzew w okolicy Szkoły Podstawowej nr 14. 
 
 
Na pytania i problemy przedstawione  w wystąpieniach radnych wyjaśnień udzielili: 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara, Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś, Jan 
Kwiczak, Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Infrastruktury. 
 
Ponadto do protokółu pisemne dwa zapytania dot. przedstawienia wykazu robót 
budowlanych z lat 2008-2009 złożył Grzegorz Chudomięt. 
 
 
Część I 
 
1. Przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2010 
 
Przewodniczący Rady Miasta  Grzegorz Chudomięt poinformował, że Komisja 
Zdrowia, Spraw socjalnych i Rodziny pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2010 wraz z  wnioskiem złożonym przez  
Zbigniewa Barszcza o treści: 
„Wnioskuję aby wynagrodzenie członków Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych pozostawić na poziomie z roku 2009 tj. aby wynosiło za 1 posiedzenie 
20% minimalnego wynagrodzenia za pracę należnego pracownikom zatrudnionym             
w pełnym wymiarze czasu pracy”. 
 
Ryszard Masalski przypomniał, że od piętnastu lat,  każdego roku Rada uchwala 
Gminny Program Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, jednak 
wciąż przybywa liczba osób uzależnionych od alkoholu. Przyczyną tego stanu jest 
brak działań usuwających źródła  alkoholizmu w mieście, w tym brak alternatywnych i 
ciekawych propozycji  skierowanych do młodzieży.  
W dalszej części nawiązał do załącznika nr 2  do Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2010 dot. trybu 
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realizacji ww programu – zaproponował aby punkt 1. o treści „Realizacja programów, 
spektakli i kampanii profilaktyczno - edukacyjnych.” uzupełnić o zapis „w tym 
organizowanie dla uczniów gimnazjów wystaw oraz projekcji filmów motywujących do 
niespożywania napojów alkoholowych – 100 tys. zł.  Ponadto w kolumnie 4 dot. jednostki 
realizującej dodać „gimnazja”  
 
Zbigniew Barszcz poinformował, że ma odmienne zdanie niż przedmówca, gdyż 
proponowany dotychczas zapis punktu 1 wyczerpuje zakres zadania o który wnioskuje 
Ryszard Masalski. Wątpliwości budzi też proponowana kwota  100 tys.zł.  – można ja 
wykorzystać na inne cele np. kolonie letnie itp.  
Ponadto poprosił o stanowisko Prezydenta Miasta do wniosku aby wynagrodzenie 
członków Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych pozostawić na 
poziomie z roku 2009 tj. aby wynosiło za 1 posiedzenie 20% minimalnego 
wynagrodzenia za pracę należnego pracownikom zatrudnionym w pełnym wymiarze 
czasu pracy”. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara poinformował, że nie akceptuje wniosku i proponuje 
stawkę 15%. 
 
Wojciech Kapka zwrócił się z pytaniem w sprawie możliwości uruchomienia w 
okresie wakacyjnym świetlic socjoterapeutycznych oraz potrzeby rozpropagowania i 
zachęcenia do korzystania z  „telefonu zaufania”. 
 
Iwona Szweda, Kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia poinformowała o zasadach funkcjonowania świetlic socjoterapeutycznych,  
przeznaczeniu policyjnego „telefonu zaufania”  oraz o działalności dwóch punktów 
konsultacyjnych dla osób uzależnionych od narkotyków i alkoholu.  
 
Ryszard Masalski nie zgodził się z wypowiedzią Zbigniewa Barszcza - jego zdaniem 
zapis ten jest zbyt ogólny, stąd jego propozycja uszczegółowienia.  
 
Iwona Szweda,  Kierownik Wydziału PMSSiZ  podzieliła się wątpliwościami do 
wniosku  Ryszarda Masalskiego o uzupełnienie punktu 1. o zapis „w tym organizowanie 
dla uczniów gimnazjów wystaw oraz projekcji filmów motywujących do niespożywania 
napojów alkoholowych. Jednocześnie poinformowała o dotychczasowych formach 
działalności gimnazjów w zakresie profilaktyki rozwiązywania problemów 
alkoholowych. Przyznała również, że ma wątpliwości na czym miałyby polegać 
wystawy, stąd obawia się że miałaby trudność z realizacją wnioskowanego zadania.  
 
Dariusz Jorg poparł starania Ryszarda Masalskiego zmierzające do zmniejszenia 
problemu alkoholizmu w mieście oraz zaproponował aby w przyszłości zmodyfikować  
i wprowadzić nowe elementy uwzględniające sugestie i wnioski radnych dot.  
programów profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych i narkotykowych.  
 
Grzegorz Chudomięt poprosił o informację na temat środków przeznaczonych na 
funkcjonowanie świetlic socjoterapeutycznych.  
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Iwona Szweda udzielając odpowiedzi poinformowała, że środki na współpracę ze 
stowarzyszeniami wynoszą ok. 306 tys. zł. i na świetlice 338.840zł 
 
Grzegorz Chudomięt kontynuując wypowiedź poinformował, że w programie brakuje 
informacji na temat badań o skuteczności realizowanych do tej pory gminnych  
programów. Podzielił się swoimi spostrzeżeniami potwierdzającymi opinię że jest  
ogólne przyzwolenie dla spożywania alkoholu przez nieletnią  młodzież. Ponadto  
zaproponował wprowadzenie zasady „zero tolerancji” dla picia alkoholu przez 
młodzież, proponując jej w zamian  atrakcyjne formy spędzania wolnego czasu. 
 
Grzegorz Mankiewicz  poprosił o bliższą informację na temat programu „tajny klient”. 
 
Iwona Szweda poinformowała, że program ten był realizowany przez firmę badawczą 
w grudniu. Zadeklarowała, że wyniki będą do wglądu. Ponadto odpowiadając na 
kolejne pytania udzieliła wyjaśnień dot.  zasad cofania koncesji, uprawnień straży 
miejskiej i zespołów kontrolujących placówki handlowe i gastronomiczne pod kątem 
sprzedaży nieletnim alkoholu. Zwróciła uwagę na rolę sprzedawców w zakresie 
przestrzegania zakazu sprzedaży napojów alkoholowych  osobom nieletnim. 
 
W dalszej dyskusji udział wzięli: 
Ryszard Pacułt,  Ryszard Masalski, Zbigniew Peczkis, Dariusz Jorg – analizowano 
możliwości podjęcia działań zmierzających do zmniejszenia problemu alkoholizmu w 
społeczeństwie. 
 
Joanna Urbanik-Kapka zaproponowała uzupełnienie wniosku Ryszarda Masalskiego o 
zapis dot. zajęć warsztatowych. Tego typu aktywne zajęcia dla młodzieży można 
organizować  po wystawach i projekcjach filmowych motywujących młodzież do 
niespożywania alkoholu.  
Po upewnieniu się, że Ryszard Masalski wyraża zgodę na poszerzenie jego wniosku, 
poprosiła Iwonę Szwedę o informację na temat konsekwencji dla Programu w 
przypadku przyjęcia tego wniosku. 
 
Iwona Szweda zwróciła uwagę, że w tabeli dot. Trybu realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na 2010r. 
nie są określone środki finansowe, gdyż są one określone w uchwale budżetowej.  
Poinformowała również, że nie ma konieczności rozszerzania treści punktu 1. i 
wprowadzania uzupełnienia zgodnie z wnioskiem Ryszarda Masalskiego.  
 
Ryszard Masalski w obszernej wypowiedzi nie zgodził się z przedstawionym 
stanowiskiem. 
 
Grzegorz Chudomięt  zaproponował aby dalszą dyskusję przenieść na inną 
okoliczność, tj. przy pracach nad nowym programem, ewentualne sugestie i 
propozycje radnych przedstawić Kierownikowi Wydziału PMSSiZ   
 
Dariusz Jorg zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji i uchwalenie dzisiaj Programu.  
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W dalszej części zaproponował aby dalszą dyskusję przenieść na posiedzenie Komisji 
ZSSiR, która wypracuje  wnioski będące efektem dyskusji. Ewentualną uchwałę w 
sprawie zmian do Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2010  Rada podejmie w lutym br. 
 
Ryszard Masalski nie zgodził się z propozycją przedmówcy.  
 
Grzegorz Chudomięt poparł propozycję Dariusza Jorga.  
 
Grzegorz Mankiewicz podzielił się opinią, że przedłożony Radzie do uchwalenia 
program jest schematem wskazującym jakie zadania ma realizować gmina. Kolejnym 
etapem będzie przedstawienie Komisji ZSSiR przez Wydział planu rzeczowo-
finansowego dot. programu. Wówczas komisja określi priorytety zadań i uwzględni 
radnych np. wniosek Ryszarda Masalskiego.  
 
Radca prawny Maciej Pająk podzielił się wątpliwościami do wniosku Ryszarda 
Masalskiego w części dot. planowania środków w Gminnego Programu Profilaktyki 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2010 - podkreślił, 
że wydatki na realizację zadań gminy mogą być zapisane w dwóch dokumentach, tj. w 
budżecie gminy i  w układzie wykonawczym sporządzonym przez prezydenta miasta 
do uchwalonego budżetu.  
 
Prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie wniosek Dariusza 
Jorga o zakończenie dyskusji: 
„za” oddano 16 głosów, 
„przeciw” 2, 
„wstrzymujących się” 2 głosy. 
 
Ryszard Masalski nie zgodził się z poglądem  radcy prawnego, jednak aby rozwiać 
wszelkie wątpliwości  prawne dotyczące treści wniosku,  wykreśla kwotowy zapis. 
 
Dariusz Jorg poinformował iż sądził, że przebieg dyskusji skłoni Ryszarda 
Masalskiego do wycofania całego wniosku i zgłoszenia go na posiedzeniu Komisji 
ZSSiR w trakcie prac nad wprowadzeniem zmian do uchwalonego dzisiaj GPPRPAiN.  
 
Rafał Olejnik, Przewodniczący Komisji ZSSiR poinformował, że program był 
wielokrotnie dyskutowany na posiedzeniu tej komisji i został przyjęty jednogłośnie. 
Podkreślił, że wszystkie osoby zainteresowane modyfikacjami zakresu programu 
miały możliwość uczestniczenia w obradach komisji i wnioskowania zmian. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady 
Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie kolejno: 
1. wniosek Ryszarda Masalskiego aby (w zał. nr 2) punkt 1. o treści „Realizacja 
programów, spektakli i kampanii profilaktyczno - edukacyjnych.” uzupełnić o zapis „w tym 
organizowanie dla uczniów gimnazjów wystaw oraz projekcji filmów motywujących do 
niespożywania napojów alkoholowych oraz zajęć warsztatowych po wystawach i filmach – 
100 tys. zł.  Ponadto w kolumnie 4 dot. jednostki realizującej dodać „gimnazja”  
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„za” oddano 6 głosów, 
„przeciw” 9, 
„wstrzymujących się” 3 głosy 

 
 
2. wniosek Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny aby wynagrodzenie 
członków Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych pozostawić na poziomie 
z roku 2009 tj. aby wynosiło za 1 posiedzenie 20% minimalnego wynagrodzenia za 
pracę należnego pracownikom zatrudnionym w pełnym wymiarze czasu pracy. 
„za” oddano 9 głosów, 
„przeciw” 8, 
„wstrzymujących się” 4 głosy 
 
Następnie przewodniczący Rady poddał pod głosowanie cały projetk uchwały wraz z 
przyjętym wnioskiem: 
„za” oddano 16 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 2 głosy 
 

Uchwała Nr XLIX/565/09 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009 r. 

 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkotykowych na rok  2010 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu prowadzący obrady Grzegorz 
Chudomięt ogłosił 10-cio minutową przerwę (od 12.20 do. 12. 30.) 
 
Po wznowieniu obrad, stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji punktu 2 
 
2. Uchwalenie „Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami 

pozarządowymi na rok 2010” 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny Rafał Olejnik  
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja nie 
miała uwag do treści programu lecz zainteresowała się niepokojącymi prasowymi  
informacjami iż projekt programu nie był konsultowany z organizacjami 
pozarządowymi. 
 
Elżbieta Czeczot tytułem uzupełnienia poinformowała, że na posiedzeniu komisji Z-ca 
Prezydenta Miasta Piotr Gabrysz udzielając wyjaśnień na powyższy temat 
poinformował, że odbyło się spotkanie. Jednocześnie podkreśliła, że wg. jej wiedzy, 
na spotkaniu tym projekt programu nie był konsultowany. Ponieważ program na 2010 
rok jest ogólny, formuła jest powielona z roku 2009 r. a więc był znany organizacjom 
pozarządowym – Komisja ZSSiR pozytywnie zaopiniowała ww. program. 
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Ryszard Masalski potwierdził, że część przedstawicieli organizacji pozarządowych  
ma żal z powodu nieskonsultowania z nimi  projektu programu na rok 2010. Ponadto 
nawiązując do uzasadnienia do projektu uchwały wyraził zdziwienie, że w części 
informującej o konsultacjach został wyszczególniony tylko Wydział Polityki 
Mieszkaniowej, Spraw Socjalnych i Zdrowia. Jego zdaniem program na rok 2010 
został stworzony z „siły monopolisty”, co może rodzić wątpliwości w kwestii  efektów 
realizacji programu.  
 
Ryszard Pacułt nawiązując do wypowiedzi przedmówców stwierdził, że do 
Towarzystwa Ziemi Kozielskiej wpłynął materiał. Istniała więc możliwość 
przekazania opinii na ten temat  
 
Zbigniew Peczkis, Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt „Programu współpracy 
Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi na rok 2010” 
W dalszej części podkreślił pozytywną rolę organizacji pozarządowych  w sferze 
wykonywania zadań publicznych. 
 
Grzegorz Mankiewicz  poinformował, że program na 2010 r. ocenia podobnie jak na 
rok 2009 oraz poprosił o informację na temat przyjętych przez gminę form współpracy 
z organizacjami pozarządowymi w zakresie pozyskania dodatkowych środków 
finansowych. 
 
Do tematów poruszonych w trakcie dyskusji odniósł się Adam Wołkowski, Kierownik 
Wydziału Kultury, Sportu i Rekreacji: poinformował o formach współpracy Gminy z 
organizacjami pozarządowymi oraz podał przyczyny nieskonsultowania programu na 
rok 2010 z organizacjami pozarządowymi. Zwrócił uwagę, że program ten nie zawiera 
nowych elementów i niewiele różni się od programu przyjętego na rok 2009. 
Ewentualne zmiany zostaną wprowadzone po zakończeniu prac nad nowelizacją 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
Powołując się na zapis w § 6 ust. 3 o brzmieniu  „Prezydent Miasta może zwołać forum 
organizacji pozarządowych działających na obszarze Gminy w celu zebrania ich opinii i 
wniosków.”   - przypomniał że takie forum odbyło się w 2008 r. a w tym roku nie było 
takiej potrzeby.  
 
Rafał Olejnik przypomniał o rezygnacji dwóch uczestników z jednej organizacji 
pozarządowej z powodu niewłaściwej współpracy z Urzędem. 
 
Adam Wołkowski zwrócił uwagę, że Program został stworzony przez dwa Wydziały 
Urzędu Miasta, tj. Wydział Kultury Sportu i Rekreacji oraz Wydział Polityki 
Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i Zdrowia, które czuwają nad właściwą realizacją 
celów i zadań nakreślonych w Programie. 
 
Elżbieta Czeczot zwróciła uwagę na zapis w § 6 ust. 2 pkt 5) dot. konsultacji z 
organizacjami pozarządowymi aktów normatywnych odpowiednio do zakresu ich działania. 
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Jednocześnie zaznaczyła, że przyjęła informację przedstawioną na posiedzeniu 
komisji, że w tym roku zamiast konsultacji odbyło się spotkanie. Nawiązując do 
wypowiedzi Ryszarda Pacułta poprosiła o informację jakie przyjęto kryteria i w  jakim 
trybie Towarzystwo Ziemi Kozielskiej otrzymało ten materiał. Na zakończenie 
zaproponowała aby w kolejnych latach projekt programu zamieszczać na stronie 
internetowej, udostępniając go tym samym wszystkim zainteresowanym.  
 
Ryszard Pacułt  przypomniał, że w wypowiedzi stwierdził jedynie, że w TZK znajduje 
się materiał (projekt programu) przedłożony na dzisiejszej sesji. W dalszej części 
podkreślił, że członkowie TZK na bieżąco współpracują z Urzędem realizując  zadanie 
„propagowanie historii i tradycji kulturalnych Gminy i regionu”. Prawdopodobnie po 
którymś spotkaniu  projekt programu trafił do siedziby stowarzyszenia. 
 
Adam Wołkowski podkreślił, że w tym roku program nie był konsultowany, nie 
odbyło się również forum z organizacjami pozarządowymi, natomiast odbyły 
spotkania w mniejszym gronie z organizacjami, które działają w tej samej dziedzinie 
(np.  stowarzyszenia piłki nożnej). 
 
Dariusz Jorg wyraził opinię, że TZK otrzymało projekt programu do konsultacji, gdyż 
w skład osobowy tego stowarzyszenia wchodzą radni. W dalszej części podzielił się 
uwagami dot. niewłaściwej relacji między urzędnikami a niektórymi 
stowarzyszeniami.  
 
Wojciecha Kapka poparł uwagi dot. braku właściwej współpracy gminy z 
organizacjami pozarządowymi  - jego zdaniem występuje stary „peerelowski podział” 
„my i oni”. 
 
Joanna Urbanik-Kapka poprosiła o informację na temat kryteriów jakie przyjęto 
zapraszając wybrane stowarzyszenia do konsultacji Programu na rok 2010. Zwróciła 
uwagę na zapis w § 6 ust. 2 pkt 5) dot. konsultacji z organizacjami pozarządowymi 
aktów normatywnych odpowiednio do zakresu ich działania. 
 
Adam Wołkowski – ponownie podkreślił, że w tym roku program nie był 
konsultowany lecz odbyły się spotkania w kilku dobranych tematycznie grupach. 
 
Halina Fogel przypomniała, że w forum zorganizowanym w 2008 roku uczestniczyło 
ponad 100 osób.  Uczestnicy nie zgłosili żadnych propozycji zmian do przedłożonego 
projektu programu. 
 
Dariusz Jorg podkreślił potrzebę organizowania co roku forum. 
 
Jako ostatnia w dyskusji głos zabrała Elżbieta Czeczot – poinformowała o intencjach 
jakimi kierowała się zgłaszając pytanie w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
projektu programu. 
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Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji przewodniczący obrad 
Grzegorz Chudomięt  poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 22 głosy, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0. 

Uchwała Nr XLIX/566/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009 roku 

 

w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z 
organizacjami pozarządowymi na rok 2010”. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
3. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia samorządowego muzeum pod nazwą 

„Muzeum Ziemi Kozielskiej” w Kędzierzynie-Koźlu wraz z przyjęciem jego 
statutu 

 
Przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej Dariusz Jorg poinformował, że 
komisja przyjęła wniosek, aby odstąpić i przesunąć głosowanie nad ww. projektem 
uchwały do czasu pozyskania szczegółowej analizy ekonomicznej dot. kosztów 
utworzenia muzeum, a w przyszłości jego utrzymania. 
Ponadto zaproponowano, aby Komisja Prawno-Administracyjna zajęła stanowisko w 
tej sprawie po otrzymaniu opinii komisji branżowych tj,. Komisji Oświaty, Kultury                 
i Kultury Fizycznej oraz pod względem ekonomicznym Komisji Finansowo-
Gospodarczej.  
W dalszej części poinformował, że zgodnie z wnioskiem, członkowie komisji 
otrzymali przed sesją pisemną informację dot. symulacji kosztów utrzymania 
„Muzeum Ziemi Kozielskiej”. 
Przybliżając informację na temat kosztów poinformował, że w przedstawionej  
symulacji oparto się na danych z Muzeum w Rybniku, Muzeum Miejskiego w 
Tychach i Muzeum Ziemi Prudnickiej w Prudniku. Koszty utrzymania różnią się w 
zależności od wielkości powierzchni oraz ilości etatów. Najbardziej porównywalne 
dane pod względem wielkości i zasięgu działalności do tworzonego Muzeum Ziemi 
Kozielskiej można porównać do działającego Muzeum Ziemi Prudnickiej. Przyjęto, że 
orientacyjne koszty roczne  Towarzystwa Ziemi Kozielskiej prowadzącego działalność 
muzealną w Baszcie wynoszą 56tys.997zł.  
W oparciu o powyższe koszty oraz o dane dotyczące dotacji dla Muzeum Ziemi 
Prudnickiej, które na rok 2009 miało zabezpieczone w budżecie gminy Prudnik kwotę 
280.880,00 zł, przyjęto że  do  podstawowej działalności Muzeum  w Kędzierzynie-
Koźlu, po jego utworzeniu należy zabezpieczyć kwotę minimum 285.000,00 zł 
rocznie. 
 
Ryszard Masalski wyraził obawy, że póki nie ma środków w budżecie miasta na rok 
2010, to uchwała w sprawie utworzenia muzeum będzie martwa. 
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Prezydent Miasta Wiesław Fąfara uzasadnił potrzebę podjęcie uchwały oraz 
zadeklarował, że w dalszej kolejności wystąpi do Rady o zabezpieczenie środków na 
funkcjonowanie muzeum. 
 
Ryszard Pacułt poinformował, że przyjęcie uchwały nie oznacza rozpoczęcia pracy 
Muzeum, gdyż jest to jeden z etapów niezbędny do utworzenia tego typu placówki. 
W dalszej części poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
przyjęła wniosek o zmianę zapisów w projekcie uchwały, a zapisy statutu pozostają 
bez zmian. Przypomniał, że statut został uzgodniony z Ministrem Kultury i 
Dziedzictwa Narodowego w Warszawie. 
Na zakończenie zaapelował o podjęcie uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Zbigniew Peczkis 
przedstawił wnioski tej komisji: 
Komisja jednogłośnie 5-ma głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały   
w sprawie utworzenia samorządowego muzeum pod nazwą „Muzeum Ziemi 
Kozielskiej” w Kędzierzynie-Koźlu wraz z przyjęciem jego statutu. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt uzupełnił, że komisja przyjęła drugi 
wniosek o treści:  
Jednocześnie komisja wnioskuje, aby dodać zapis „w organizacji” zarówno w samym 
tytule projektu uchwały jak i we wszystkich §§ uchwały i Statutu Muzeum Ziemi 
Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu w organizacji. 
 
Dariusz Jorg podzielił się opinią iż nie ma potrzeby wprowadzania zapisu „w 
organizacji”. 
 
Ryszard Pacułt zwrócił uwagę, że komisja nie wnioskowała zmian do treści statutu 
Muzeum Ziemi Kozielskiej, a wnioskowane zmiany do projektu uchwały mają 
spowodować by zapisy uchwały korespondowały z zapisami statutu. 
 
Rafał Olejnik poparł intencje utworzenia muzeum. 
 
Adam Wołowski, Kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Rekreacji  uzasadnił 
wprowadzenie do uchwały zapisu „w organizacji” . 
 
Na prośbę Grzegorza Mankiewicza głos zabrał radca prawny Maciej Pająk, który 
zaproponował modyfikację tytułu uchwały i zapisów   § 2, tj.: 
- zmodyfikowany tytuł uchwały otrzyma brzmienie: w sprawie utworzenia samorządowego 
muzeum pod nazwą „Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu w organizacji” wraz z 
przyjęciem jego statutu 
- natomiast § 2 będzie brzmiał.  Przyjmuje się statut Muzeum Ziemi Kozielskiej w 
Kędzierzynie-Koźlu w organizacji, uzgodniony z Ministrem Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego w Warszawie, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara poinformował, że akceptuje wnioskowane zmiany 
do projektu uchwały polegające na wprowadzeniu zapisu  „w organizacji”  aby zapisy 
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uchwały korespondowały z zapisami statutu. Ponadto przedstawił krótką informację 
dot. planów  utworzenia trzech etatów niezbędnych do funkcjonowania muzeum. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 23 głos, tj. uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Uchwała Nr XLIX/567/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle  
z dnia 29 grudnia 2009 r. 

 
w sprawie utworzenia samorządowego muzeum pod nazwą  

„Muzeum Ziemi Kozielskiej w K ędzierzynie-Koźlu w organizacji” wraz z przyj ęciem 
jego statutu 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
 
4. Ustalenie wysokości opłat za składowanie odpadów na MSO w Kędzierzynie-Koźlu 

ul. Naftowa 7 
 
Przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Ewald 
Świentek poinformował, że komisja (stosunkiem głosów„za” - 1 głos, „przeciw” – 0,  
„wstrzymujących się” – 5 głosów) -  pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały  w 
sprawie ustalenia wysokości opłat za składowanie odpadów na  Miejskim Składowisku 
Odpadów w Kędzierzynie – Koźlu. 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z wnioskami zgłoszonymi 
przez Dariusza Jorga:: 
1. aby ustalić  nowe stawki dla śmieci segregowanych zgodnie z ponoszonymi 

kosztami ( tj. obniżenia stawek zgodnie z prowadzoną polityką śmieciową gminy) 
 

2.aby w § 4 projektu uchwały dot. daty zmiany cennika wprowadzić zapis   
01.02.2010r. (w projekcie uchwały jest data 1.01.2010) 

 

 
Ryszard Masalski poprosił o informację na temat ilości przyjmowanych odpadów na 
teren MSO od dostawców spoza gminy Kędzierzyn-Koźle. Jego zdaniem podmioty te  
powinny ponosić wyższe koszta z tytułu składowania odpadów na terenie MSO. 
W związku z tym wnioskuje aby proponowany zapis § 1 o treści  
„Ustala się wysokość opłat za składowanie odpadów na stanowiącym własność Gminy 
Kędzierzyn – Koźle Miejskim Składowisku Odpadów w Kędzierzynie – Koźlu ul. Naftowa 7 
zgodnie z  cennikiem stanowiącym załącznik do uchwały. 
 uzupełnić o brzmienie „ ...z tym, że cenę za odpady dostarczane spoza obszaru gminy 
Kędzierzyn-Koźle powiększa się o 30%”. 
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Krzysztof Ważny, dyrektor MSO poinformował, że żadna z sąsiednich gmin na dzień 
dzisiejszy nie dostarczała do tej pory odpadów na teren składowiska. Jednocześnie 
zasygnalizował, że sytuacja taka może mieć miejsce po utworzeniu centrum 
składowania odpadów. 
 
Grzegorz Mankiewicz  w wypowiedzi wyraził przypuszczenie (jednocześnie zastrzegł, 
że  nie jest ono poparte dowodami), że część firm przed dostarczeniem odpadów na 
teren MSO wstępnie je selekcjonuje uzyskując dodatkowe zyski ze sprzedaży 
posegregowanych odpadów. W związku z tym poprosił dyrektora MSO, czy ma 
wiedzę, która firma dostarcza na składowisko najwięcej odpadów 
pełnowartościowych, tj. z których można wyodrębnić surowce wtórne.  
  
Odpowiedzi udzielił dyrektor MSO Krzysztof Ważny – potwierdził, że dwie firmy 
dostarczające na składowisko odpady komunalne, same wstępnie je segregują, a 
pozostałości  po tej segregacji dostarczają do MSO. Jednocześnie zwrócił uwagę, że 
jest to dopuszczalne. 
 
Hubert Majnusz poinformował o firmie, która raz w tygodniu odbiera od mieszkańców 
os. Cisowa  posegregowane odpady. Mieszkańcy są bardzo zadowoleni, gdyż odpady 
te odbierane są  nieodpłatnie. 
 
W dalszej dyskusji udział wzięli: 
Zbigniew Barszcz, Grzegorz Chudomięt, Dariusz Jorg, Ryszard Masalski, Ewald 
Świentek, Jerzy Majchrzak, Halina Fogel, Rafał Olejnik – poruszono temat 
prowadzonej polityki gminy w zakresie gospodarki odpadami, w kontekście ustalenia 
wysokości opłat za składowanie odpadów na Miejskim Składowisku Odpadów.  
 
Odpowiedzi do problemów poruszonych w dyskusji udzielili: Z-ca Prezydenta 
Brygida Kolenda-Łabuś i dyrektor MSO Krzysztof Ważny. 
 
Ponadto w trakcie dyskusji Prezydent Miasta Wiesław Fąfara poinformował, że 
przyjmuje wnioski Komisji Finansowo-Gospodarczej: 
- aby  § 4 otrzymał brzmienie „Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 lutego  2010 roku.” 
- aby proponowane stawki w cenniku za przyjmowanie odpadów z segregacji „u 
źródła” na Miejskie Składowisko Odpadów zmienić: 
 

            20 01 Odpady komunalne segregowane i gromadzone selektywnie ( z wyłączeniem 1501) 

1 20 01 01 Papier i tektura z 30 na 24 

2 20 01 02 Szkło z 26 na 24 

3 20 01 39 Tworzywa sztuczne z 40 na 30 

 
 
Po dyskusji prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie wniosek 
Ryszarda Masalskiego aby proponowany zapis § 1 o treści  
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„Ustala się wysokość opłat za składowanie odpadów na stanowiącym własność Gminy 
Kędzierzyn – Koźle Miejskim Składowisku Odpadów w Kędzierzynie – Koźlu ul. Naftowa 7 
zgodnie z  cennikiem stanowiącym załącznik do uchwały. 
 uzupełnić o brzmienie „ ...z tym, że cenę za odpady dostarczane spoza obszaru gminy 
Kędzierzyn-Koźle powiększa się o 30%”. 
„za” oddano 1 głos, 
„przeciw” 15, 
„wstrzymujących się” 6 głosów 
 
 Kolejne głosowanie dotyczyło podjęcia uchwały wraz z przyjętymi zmianami: 
„za” oddano 16 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 5 głosów 
      

Uchwała Nr XLIX/568/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn– Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009 r. 

 
w sprawie ustalenia wysokości opłat  za składowanie odpadów na Miejskim Składowisku  

Odpadów w Kędzierzynie – Koźlu ul. Naftowa 7 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 
5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych  

 
Przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Ewald 
Świentek poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z poprawką dot. § 6, tj. 
komisja wnioskuje aby § 6 otrzymał brzmienie: 

§ 6. Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Opolskiego 
i wchodzi w życie z dniem 1 lutego 2010 roku. 
 
Ponadto nawiązując do przyjętego przez komisję wniosku o treści: 

Cyt.: „W związku z przyjętym przez komisję finansową wniosku o obniżenie stawek 
na śmieci segregowane wnoszę o zmianę stawek w uchwale w sprawie określenia 
górnych stawek opłat adekwatnie do zmian cennika śmieci.” 

- poinformował, że wniosek ten stał się bezprzedmiotowy. 
 
Grzegorz Mankiewicz poprosił o informację na temat polityki gminy w zakresie 
segregacji odpadów przez mieszkańców bloków mieszkalnych. 
 
Odpowiedzi udzieliła Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś – poinformowała, że 
wg. stanu prawnego obowiązek segregowania odpadów spoczywa na producencie 
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odpadów (lokatorze), a instrumentem zachęcającym do segregowania odpadów są 
stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych. Ponadto poruszyła temat organizacji usług w 
zakresie odbioru  posegregowanych odpadów. 
 
Grzegorz Chudomięt w wypowiedzi zwrócił uwag, że producenci wytwarzają wiele 
artykułów w tzw. bezzwrotnych opakowaniach. Ponadto podzielił się ogólnymi 
wrażeniami z dyskusji iż istnieje potrzeba przedyskutowania na komisji problemowej i 
sesji tematu wprowadzenia tzw.  podatku śmieciowego. 
Następnie po stwierdzeniu braku zgłoszeń  do dyskusji poddał projekt uchwały wraz z 
poprawką do § 6 pod głosowanie: 
„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 6 głosów 
 

Uchwała Nr XLIX/569/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009 r. 

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 
za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 
Prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt ogłosił 50-cio minutową przerwę (przerwa 
trwała od 14.40 do 15.30). 
 
Po wznowieniu obrad, stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji kolejnych 
punktów  porządku obrad. 
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na osiedlu Miejsce Kłodnickie 

(ul. Kukułcza) 
 
Po wysłuchaniu pozytywnych opinii: Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
oraz Komisji Urbanistki, Architektury i Środowiska Naturalnego oraz upewnieniu się, 
że nie ma zgłoszeń do dyskusji – prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” poddano 15 głosów, 
„przeciw”0, 
„wstrzymujących się” 0. 

Uchwała Nr XLIX/570/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009 r. 

 
w sprawie nadania nazwy ulicy Kukułczej na osiedlu Miejsce Kłodnickie 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę 

nieruchomości niezabudowanej składającej się z działki nr 717/7 o pow. 02272ha 
w rej ul. Żabieniecka w obrębie Kłodnica 

 
Po wysłuchaniu pozytywnych opinii: Komisji Finansowo-Gospodarczej oraz Komisji 
Urbanistki, Architektury i Środowiska Naturalnego oraz upewnieniu się, że nie ma 
zgłoszeń do dyskusji – prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
„za” poddano 16 głosów, 
„przeciw”0, 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr XLIX/571/09 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009 r.  

 
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Kędzierzyn-Koźle 
nieruchomości niezabudowanej składającej się z działki nr 717/7 o powierzchni            
0,2272 ha, położonej w Kędzierzynie-Koźlu w rejonie ul. Żabienieckiej w obrębie 
Kłodnica. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie elementów herbu 

gminy Kędzierzyn-Koźle w odznace pamiątkowej Wojskowej Komendy 
Uzupełnień w Kędzierzynie-Koźlu 

 
Po wysłuchaniu pozytywnej opinii Komisji Prawno-Administracyjnej i stwierdzeniu, 
że nie ma zgłoszeń do dyskusji – prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” poddano 16 głosów, 
„przeciw”0, 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr XLIX/572/09 
 

Rady Miasta w Kędzierzynie-Koźlu 
z dnia 29 grudnia 2009 r. 

 
w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie elementów herbu gminy Kędzierzyn-
Koźle w odznace pamiątkowej Wojskowej Komendy Uzupełnień w Kędzierzynie-Koźlu. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie nazwy miasta 

Kędzierzyn-Koźle w znaku towarowym słowno-graficznym (logo) klubu 
sportowego ZAKSA SA z siedzibą przy ul. Mostowej 1A w Kędzierzynie-Koźlu 
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Po wysłuchaniu pozytywnej opinii Komisji Prawno-Administracyjnej i stwierdzeniu, 
że nie ma zgłoszeń do dyskusji – prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” poddano 16 głosów, 
„przeciw”0, 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr XLIX/573/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009 r.  

 
w sprawie wyrażenia zgody na używanie nazwy miasta Kędzierzyn-Koźle w znaku 

towarowym słowno-graficznym (logo) klubu sportowego                                                        
ZAKSA Spółka Akcyjna z siedzibą przy ul. Mostowa 1A w Kędzierzynie-Koźlu 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla 
zakładów budżetowych na rok 2010 

 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara poinformował o autopoprawce do załącznika nr 1 
dot.  kalkulacji stawki dotacji przedmiotowej z budżetu gminy dla Miejskiego Zakładu 
Komunikacyjnego na rok 2010. 
 
Skarbnik Miasta Alina Janik uszczegółowiła kwotowe dane wynikające z 
autopoprawki: 
  Zapis w projekcie  Zapis 

 z autopoprawką  
1 miernik rzeczowy : - wozo/km   
2.  ilość – 2.604.000   
3. planowane koszty zadań dotowanych  13.832.000zł. 14.232.000 zł 
4. koszt jednostkowy miernika rzeczowego 5,31zł.  5,46 zł 
5. planowane źródła pokrycia kosztów :   
 a/ dochodami własnymi zakładu 7.731.100zł. 8.131.100 zł 
 b/ dotacją z budżetu   6.100.000 zł 
6. planowane źródła pokrycia w przeliczeniu na 

stawki jednostkowe: 
  

 a/ dochodami własnymi zakładu  2,97zł. 3,12 zł 
 b/ dotacją z budżetu 2,34zł 2,34 zł 
 
Ryszard Masalski na wstępie przypomniał, że MZK aby funkcjonować potrzebuje  ok. 
13 mln. zł. rocznie. Na kwotę tą składają  się dochody własne, dotacja oraz wpływ z 
usług. W dalszej części wypowiedzi, powołując się na informacje otrzymane przed 
rokiem, przypomniał że MZK przewozi rocznie ok. 10mln. pasażerów. W związku z 
tym zwrócił się z pytaniem do Prezydenta Miasta na temat możliwości wprowadzenia 
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ceny biletu w wysokości 1,50zł, co przy tej liczbie przewożonych pasażerów 
zabezpieczy koszty funkcjonowania MZK. Zwrócił również uwagę, że przy cenie 
biletu 1,50zł oraz przy liczbie 10 mln. przewożonych pasażerów nie będzie potrzeby 
zabezpieczania w budżecie miasta dotacji na rzecz MZK.  
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara zwrócił uwagę na ustawowe ulgi dla części 
pasażerów korzystających z transportu MZK. W związku z tym nie można tak prosto 
obliczać wpływów ze sprzedaży biletów  i liczby przewożonych rocznie pasażerów. 
 
Ryszard Masalski zwracając się do radcy prawnego poprosił o opinię na temat 
możliwości wystąpienia do ustawodawcy o zwrot gminie kwot wynikających z 
przyznanych w ustawie ulg. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara i radca prawny Maciej Pająk przedstawili swoje 
wątpliwości do rozważań Ryszarda Masalskiego. 
 
Andrzej Kopeć, Dariusz Jorg i Grzegorz Chudomięt interesowali się pozycją 
planowane koszty zadań dotowanych - w kontekście wzrostu kosztów funkcjonowania 
MZK. 
 
Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Miasta Alina Janik. 
 
Dariusz Jorg przypomniał dyskusję na posiedzeniu Komisji Prawno-Administracyjnej 
oraz wniosek z tej dyskusji, skierowany do Prezydenta Miasta w sprawie 
przygotowania analizy ekonomicznej dotyczącej wszystkich zawartych porozumień 
międzygminnych w przedmiocie wykonywania przewozów na terenie gmin 
ościennych.  
Poinformował, że komisja otrzymała odpowiedź na ww. wniosek, a z odpowiedzi tej 
wynika, że zysk z trzech gmin wynosi 11 tys.397 zł.  ale przyjęty wozo/km wynosi dla 
tych gmin wynosi 3,56 zł. (przypomniał, że koszt wozo/km przyjęty na rok 2010 dla 
autobusów kursujących na terenie miasta wynosi 5,46 zł). 
W dalszej części przedstawił wyliczenia własne uzasadniające, że obowiązujące 
dzisiaj porozumienia międzygminne w przedmiocie wykonywania przewozów na 
terenie gmin ościennych przynoszą straty. 
Podkreślił potrzebę renegocjowania umów.  
Opinię Dariusza Jorga poparł Grzegorz Chudomięt.  
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady 
Grzegorz Chudomięt poddał projekt uchwały wraz z autopoprawką - pod głosowanie: 
„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 7 głosów 
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Uchwała Nr XLIX/574/09  
 

Rady Miasta  Kędzierzyn– Koźle  
z dnia 29 grudnia 2009r.    

 
w sprawie stawek dotacji przedmiotowych 
dla zakładów budżetowych na rok 2010. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
Kolejne głosowanie dotyczyło wniosku Dariusza Jorga w sprawie renegocjacji umów 
zawartych przez MZK z gminami Reńska Wieś, Bierawa i Ujazd. Rada Miasta 
wnioskuje o natychmiastową renegocjację umów (lub ich zerwanie) w taki sposób aby 
gminy pokrywały co najmniej koszty wozo/km w wys. 5,46zł 
„za” oddano 20 głosów, 
 „przeciw” 0, 
 „wstrzymujących się” 1 głos 
Rada przyjęła wniosek  
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy 

sprzedaży lokali mieszkalnych 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 „za” oddano 21 głosów, 
 „przeciw” 0, 
 „wstrzymujących się” 0 głos 
Ryszard Masalski –  nie będzie uczestniczył w głosowaniu, gdyż wykaz lokali 
przeznaczonych do sprzedaży obejmuje  jego lokal mieszkalny. 
 

Uchwała   Nr XLIX/575/09 
 

Rady  Miasta   Kędzierzyn - Koźle 
z  dnia 29 grudnia 2009 r.  

 
w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
12.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetowych, których 

niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2009  

 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z wnioskiem Dariusza Jorga o 
wykreślenie z wykazu wydatków budżetowych poz. nr 4. (dotyczy zadania 
rewitalizacja i termomodernizacja budynku Urzędu Miasta przy ul. Piramowicza 32) 
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Z-ca Prezydenta Miasta Brygida Kolenda-Łabuś przypomniała, że radni w dniu 
dzisiejszym otrzymali autopoprawkę, która zawiera poniższy wykaz zadań 
§ 1.1. Ustala się następujący wykaz wydatków ujętych w planie wydatków budżetowych na 
rok 2009, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2009, oraz ostateczne terminy 
dokonania każdego z tych wydatków 
 

Lp. Nazwa zadania 
wartość 

zadania w zł 
ostateczny termin 

wykonania 

1 

Projekt pn. ,,REKONSTRUKCJE HISTORYCZNE  - 
Rekonstrukcje historyczne wspólnym produktem 
turystycznym polsko – czeskiego pogranicza” 

 

85.000 31.03.2010 

2 
Projekt techniczny przebudowy ul.Energetyków wraz 
z wykonaniem 

99.000 28.02.2010 

3 
Projekt techniczny przebudowy ul.Dworcowej i 
parkingu przy PKP 

41.206 28.02.2010 

4 
Rewitalizacja i termomodernizacja budynku Urzędu 
Miasta przy ul.Piramowicza 32 

3.302.481 30.04.2010 

5 Monitoring miasta 109.632 31.03.2010 

6 
Projekt techniczny modernizacji kuchni w 
Publicznym Przedszkolu nr 11 

45.000 28.02.2010 

7 
Uzupełnienie kanalizacji ściekowej na obszarze 
gminy 

230.968 31.03.2010 

                         Razem:                      3.913.287 

Tabela ta nie zawiera dwóch zadań: 
- budowa sali gimnastycznej i termomodernizacja budynku Zespołu Szkół Miejskich w 
Sławięcicach, 
- budowa oświetlenia alei pakowej łączącej ul. 24 Kwietnia z ul. Głubczycką 
 
Ponadto pomniejszone zostały kwoty na zadaniach: 
Rewitalizacja i termomodernizacja budynku Urzędu Miasta przy ul. Piramowicza 32 -  
z kwoty 3.496.081 na 3.302.481 
Oraz  
Uzupełnienie kanalizacji ściekowej na obszarze gminy z kwoty 448.622 na 230.968. 
 
Ryszard Pacułt poprosił aby Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej  
uzasadnił wniosek o wykreślenie poz. 4. 
 
Wojciech Kapka w krótkim uzasadnieniu poinformował, że na komisji padały różne 
argumenty np. plac budowy oddano później niż w terminie określonym w umowie 
oraz wykreślenie tej kwoty nie skutkuje złamaniem warunków umowy. Jednocześnie 
zastrzegł, że  wnioskodawcą był Dariusz Jorg, dlatego prosi aby uzasadnienie 
uzupełnił autor wniosku.  
 
Dariusz Jorg uzasadniając wniosek w sprawie zdjęcia poz. 4. dot. zadania  
Rewitalizacja i termomodernizacja budynku Urzędu Miasta przy ul. Piramowicza 32. 
przypomniał, że Rada wcześniej już wskazywała że wykonawca nie wykona całości 
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prac zaplanowanych na rok 2009, a co za tym idzie nie będzie możliwości 
wydatkowania zabezpieczonych na rok 2009 środków. Powołując się na pisemne 
uzasadnienie  przypomniał również, że zaistniała sytuacja powstała  między innymi z 
opóźnień w przekazaniu  placu budowy.  
W dalszej części wypowiedzi zwrócił uwagę, że w budżecie miasta na rok 2010 są 
zabezpieczone środki na realizację robót wynikających z umowy, natomiast nie są 
zabezpieczone środki na tę część zadania, której wykonawca nie zrealizował i nie 
zafakturował w 2009 roku. Nadmienił również, że w 2010 roku istnieje możliwość 
zapłacenia za wykonane prace w ramach „wolnych środków”.  
 
Ryszard Pacułt – poinformował, że argumentacja Dariusza Jorga nie przekonała go co 
do słuszności wniosku. 
 
Wypowiedź Dariusza Jorga poparł Grzegorz Chudomięt.  
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś komentując argumentację Wojciecha Kapki 
sprostowała, że  plac budowy został przekazany późno, jednak zgodnie z zapisami w 
umowie. Ponadto zwróciła uwagę, że niezabezpieczenie środków przez cały okres 
umowy powoduje, że jest zaciągnięte zobowiązanie bez pokrycia finansowego w 
budżecie.  
 
Dariusz Jorg zwrócił uwagę, że jeżeli nastąpiło naruszenie to wina leży po stronie 
organu wykonawczego. 
 
W dalszej dyskusji udział wzięli: 
Grzegorz Mankiewicz, Joanna Urbanik-Kapka, Wojciech Kapka – dyskusja dotyczyła 
intencji Ryszarda Pacułta, jakimi kierował się zwracając się do Przewodniczącego 
Komisji Finansowo-Gospodarczej o przedstawienie uzasadnienia wniosku o zdjęcie 
poz. 4. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Grzegorz 
Chudomięt poddał kolejno pod głosowanie: 
 
- wniosek Komisji Finansowo-Gospodarczej o zdjęcie z wykazu wydatków 
budżetowych, których niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z upływem 
roku budżetowego 2009 - zadania pn. Rewitalizacja i termomodernizacja budynku Urzędu 
Miasta przy ul. Piramowicza 32, ujętego w poz. 4  
„za” oddano 11 głosów, 
„przeciw” 7 
„wstrzymujących się” 3 głosy 
- projekt uchwały uwzględniający wniosek i autopoprawkę: 
 
„za” oddano 11 głosów, 
„przeciw” 2 
„wstrzymujących się” 9 głosy 
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Uchwała Nr XLIX/576/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn– Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009 r.  

 
w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetowych, których niezrealizowane 

planowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2009 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2009. 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
W trakcie obrad radni otrzymali drugą autopoprawkę. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały wraz z dwiema autopoprawkami pod głosowanie: 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr  XLIX/577/09    
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009r.     

 
w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2009  
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Ochrony Zdrowia na rok 2010 
 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny Rafał Olejnik 
poinformował, że komisja nie zajęła stanowiska do projektu uchwały w sprawie 
Programu Ochrony Zdrowia na rok 2010, gdyż  nie został on jej przedłożony w 
odpowiednim terminie. Członkowie komisji otrzymali projekt programu dopiero w 
trakcie posiedzenia komisji, przy opiniowaniu projektu budżetu miasta na rok 2010. 
Sytuacja ta była usprawiedliwiana potrzebą skonsultowania programu z  Agencją 
Oceny Technologii  Medycznych w Warszawie. W związku z tym uważa, że projekt 
programu Ochrony Zdrowia na rok 2010 powinien być skierowany pod obrady komisji 
zdrowia, w celu przeanalizowania zasadności zaplanowanych zadań i wypracowania 
wniosków i opinii. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś wyraziła opinię, że to od woli Rady będzie 
zależało, czy uchwali dzisiaj program, czy przełoży do uchwalenia na późniejszy 
termin. Jednocześnie zwróciła uwagę, że konsekwencją niepodjęcia dzisiaj uchwały 
będzie odroczenie w czasie ogłoszeń o  konkursach związanych z realizacją zadań 
zaplanowanych w programie. 
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Iwona Szweda, Kierownik Wydziału PMS poinformowała o działaniach  
poprzedzających wystąpienie o opinię do Agencji Oceny Technologii  Medycznych  
w Warszawie – zostały one zainicjowane w czerwcu br. a opinia  wpłynęła do Urzędu 
Miasta faksem 22 grudnia.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt zwrócił się z pytaniem, czy Komisja 
Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny jest w stanie dzisiaj wypracować opinię do 
projektu Programu. 
 
Rafał Olejnik, Przewodniczący Komisji ZSSiR,  wyraził obawy, że z powodu 
nieobecności Prezydenta Miasta, komisja nie pozna stanowiska do wnioskowanych 
przez komisję zmian. 
(Prezydent Miasta był nieobecny gdyż wspólnie z Panią Skarbnik Miasta pracował nad 
autopoprawką do budżetu miasta na rok 2010. Konieczność przedłożenia nowej autopoprawki 
jest wynikiem przyjęcia przez Radę wniosku  przy podejmowaniu uchwały w sprawie ustalenia 
wykazu wydatków budżetowych, których niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z 
upływem roku budżetowego 2009) 
 
Po wysłuchaniu dalszych wyjaśnień Z-cy Prezydenta Brygidy Kolendy-Łabuś, Rafał 
Olejnik zgłosił wniosek o skierowanie projektu uchwały w sprawie  Programu 
Ochrony Zdrowia na rok 2010 na styczniowe posiedzenie Komisji ZSSiR. 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 0. 
 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletnim programie gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy na lata 2009-2013.   
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt przypomniał, że 20 listopada br. 
odbyło się wspólne posiedzenie trzech komisji problemowych, tj. Komisji Finansowo-
Gospodarczej, Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny oraz Komisji Prawno-
Administracyjnej. 
Komisje  w odrębnych głosowaniach przyjęły wnioski o dodatkowe informacje dot. 
prywatyzacji mienia komunalnego oraz   proponowanej stawki czynszu. 
Na posiedzeniu 21 grudnia br. Komisja Finansowo-Gospodarcza zapoznała się z 
pismami: 
- Wydziału Polityki Mieszkaniowej,  Spraw Socjalnych  Zdrowia  z dnia 18 listopada 2009r. 
( PMS.0057-10/09) oraz Miejskiego Zarządu       Budynków Komunalnych w sprawie 
„Symulacji stawki czynszu - na  przykładzie 50-cio  metrowego mieszkania” 

- Wydziału Geodezji i Gospodarki Gruntami z dnia 2 grudnia (GGII.0063-1/09) na wniosek 
komisji z dnia 20 listopada 2009r. dot. „szybszej  prywatyzacji mienia komunalnego.” 

- Wydziału Polityki Mieszkaniowej, Spraw Socjalnych i  Zdrowia z dnia 1 grudnia 2009r. 
( PMS.0057-11/09) na wniosek komisji  z dnia 20  listopada 2009r. dot. proponowanej stawki 
czynszu, 
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- Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych z dnia     07.12.2009 ( DO.0063-543/09) na 
wnioski komisji podjęte z dnia 20 listopada 2009r.     zgodnie z zakresem zadań 
realizowanych przez Miejski Zarząd Budynków Komunalnych      w  Kędzierzynie – Koźlu. 
 
Po przedyskutowaniu tematu komisja wystąpiła z wnioskiem do Prezydenta Miasta 
aby przygotował tak zmieniony Program aby zakładał on możliwość podniesienia 
czynszów za mieszkania w taki sposób aby kwota ta była odzwierciedleniem kosztów 
utrzymania 1 m2.  
W dalszej części Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt poinformował, że 
22 grudnia br. Prezydent Miasta zwrócił się do niego z pisemną prośbą o 
wprowadzenie do porządku obrad najbliższej sesji projektu uchwały dot. 
wprowadzenia zmian w obowiązującej uchwale Nr XXXVII/435/09 z dnia 5 marca 
2009 r. w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2009-2013, który został złożony w Biurze Rady 19 
sierpnia br.  
Przypomniał, że projekt ten był przedłożony na sesji październikowej i w takiej samej 
treści został przedstawiony radnym na dzisiejszej sesji. 
 
Ryszard Masalski na wstępie przypomniał, że tzw. plan prywatyzacyjny zakładał, że 
przez dwa lata nie będzie podwyżek czynszów, następnie mają być wysokie podwyżki 
czynszu, a w międzyczasie zasób mieszkaniowy gminy miał być prywatyzowany za 
3% wartości.  
Okazało się, jednak że plan nie został zrealizowany, gdyż prywatyzacja mienia nie 
przebiega z uwzględnieniem bonifikaty uchwalonej przez Radę, lecz  zgodnie z 
propozycjami Prezydenta Miasta. Nadmienił, że przedkładanie Radzie propozycji 
sprzedaży mieszkań  z bonifikatą zaproponowaną przez Prezydenta Miasta leży w 
kompetencjach Prezydenta Miasta. Jednocześnie zwrócił uwagę, że Rada proponowała 
sprzedaż mieszkań za 3% wartości natomiast Prezydent proponuje sprzedaż za ok. 
10% wartości. Oznacza to, że plan prywatyzacji, w powiązaniu z wysokimi czynszami 
„legł w gruzach” i z tego punktu widzenia jego sympatia do wysokich czynszów 
osłabła. 
W dalszej części wypowiedzi podzielił się  swoimi opiniami na temat  przyczyn 
niepłacenia czynszu przez liczną grupę najemców gminnych lokali mieszkalnych. 
Zwrócił uwagę, że część lokatorów mieszkań komunalnych zalega z opłatami z 
powodu trudności finansowych, a część celowo unika płacenia czynszu licząc na to, że  
przepisy nie pozwalają na eksmisję „na bruk”. Jego zdaniem sposobem na rozwiązanie 
ww.  problemu jest wybudowanie w jednym roku około 500 mieszkań socjalnych za 
kwotę 30 mln zł. Stworzy to realne zagrożenie eksmisją tych lokatorów, którzy 
zajmują mieszkania pełnowartościowe i celowo nie płacą czynszu. Jest przekonany, że 
większość z nich wpłaci zaległy czynsz.  
W dalszej części zaproponował stworzenie zachęt dla tych lokatorów, którzy 
systematycznie płacą czynsz. Szacuje, że takich lokatorów jest ok. 60% i proponuje 
zastosowanie dla nich stawkę obniżoną do 1 zł. Będzie to forma okresowej promocji i 
podziękowania za regularne płacenie czynszu.  
Na zakończenie nawiązał do projektu uchwały -   zgłosił wniosek  o  zmianę 
propozycji przedstawionych przez  prezydenta miasta. 
Propozycja prezydenta: 



 27

„2. Mając na względzie założenie, o którym mowa w ust. 1, postanawia się, że stawka 

miesięcznego czynszu za 1m
2
 powierzchni użytkowej komunalnego lokalu mieszkalnego 

w okresie objętym programem ustalana będzie:  

1) w odniesieniu do komunalnego lokalu mieszkalnego wynajętego na czas nieokreślony 

i lokalu służbowego – w wysokości co najmniej  35% w roku 2009 i nie więcej niż 

45% w roku 2013 kwoty stanowiącej jedną dwunastą z 3% wskaźnika 

przeliczeniowego kosztu odtworzenia 1m
2
 powierzchni użytkowej budynków 

mieszkalnych ustalonego przez Wojewodę Opolskiego na okres od 1 kwietnia do 30 

września każdego roku objętego Programem, 

 
Ryszard Masalski wnioskuje  : 

„2. Mając na względzie założenie, o którym mowa w ust. 1, postanawia się, że stawka 

miesięcznego czynszu za 1m
2
 powierzchni użytkowej komunalnego lokalu mieszkalnego 

w okresie objętym programem ustalana będzie:  

1) w odniesieniu do komunalnego lokalu mieszkalnego wynajętego na czas nieokreślony i 

lokalu służbowego – w wysokości co najmniej  10% w roku 2009 i nie więcej niż 80% w 

roku 2013 kwoty stanowiącej jedną dwunastą z 3% wskaźnika przeliczeniowego kosztu 

odtworzenia 1m
2
 powierzchni użytkowej budynków mieszkalnych ustalonego przez 

Wojewodę Opolskiego na okres od 1 kwietnia do 30 września każdego roku objętego 

Programem, 

Jego zdaniem pojawienie się informacji wśród mieszkańców, że w najbliższym czasie 
czynsz będzie wynosił prawie 100% wartości odtworzeniowej zachęci wielu do kupna 
mieszkań gminnych, co w konsekwencji zmniejszy liczbę mieszkań w zasobie 
mieszkaniowym gminy. (Wyjaśnił również, że stawka dot. 10% wartości 
odtworzeniowej to kwota 1 zł). Na zakończenie wyraził opinie, że jego wniosek jest 
tak szeroki, że uwzględnia zarówno propozycje Prezydenta Miasta jak i wnioski 
wypracowane na wspólnym posiedzeniu trzech  komisji. 
 
Dariusz Jorg nawiązując do wnioskowanych przez Ryszarda Masalskiego zmian 
podzielił się opinią, że są one absurdalne. W dalszej części   zwrócił uwagę, że decyzja 
dot. czynszów staje się decyzją polityczną, gdyż dwóch kandydatów na prezydenta 
miasta prześciga się z propozycjami stawek czynszu: 
- Prezydent Miasta Wiesław Fąfara proponuje stawkę ok 3,50 zł, tj mniej niż 
proponuje Rada Miasta 
- Ryszard Masalski – proponuje 1zł. 
W dalszej części podkreślił potrzebę podjęcia odpowiedzialnej decyzji w sprawie 
wysokości stawek  czynszów, tj.  z uwzględnieniem aspektów ekonomicznych i stanu 
zasobu komunalnego. 
Podkreślił, że podstawą do ustalenia stawki czynszu musi być przynajmniej koszt 
utrzymania  1m2. W dalszej części nawiązując do wystąpień  prasowych rzecznika 
Prezydenta Miasta zdementował zawartą tam informację, że Rada chciała aby czynsz 
wynosił 7,20zł. Przypomniał, że uchwała Rady  określająca stawkę  50% wartości 
odtworzeniowej dotyczyła innej wartości odtworzeniowej. Podkreślił, że wszyscy 
zgadzają się, że podwyżka czynszu o 200%-300% jest niemożliwa, jednak jakaś 
podwyżka jest konieczna. 
Na zakończenie przypomniał, że wniosek do Prezydenta Miasta z łączonego 
posiedzenia trzech komisji problemowych wskazywał, że nie ma możliwości ustalenia 
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stawki czynszu poniżej kosztów utrzymania 1m2, gdyż jest to działanie niegospodarne. 
Komisje wskazywały, że zaproponowana przez Prezydenta Miasta w projekcie 
uchwały stawka 35% jest poniżej kosztów utrzymania, w związku z tym 
zaproponowały aby Prezydent Miasta przedstawił nową stawkę. Z uwagi na to, że 
prezydent utrzymał swoją propozycję dot. 35% stawki, to  ciężar wskazania dolnej 
granicy stawki spadł na radnych. Uwzględniając koszty utrzymania 1m2 obliczone 
przez radnych po przedłożeniu przez MZBK danych o których wnioskowano na 
posiedzeniach komisji – ustalono, że koszty te, bez kosztów remontów,  wahają się w 
wys. około 4 zł., co w przeliczeniu na procenty wartości odtworzeniowej daje 
wskaźnik 40%. Zwrócił uwagę, że przy tak zmieniającej się wartości  odtworzeniowej 
(średnio wzrasta ona ok. 25% rocznie)  będzie potrzeba jej obserwowania. 
W dalszej części wskazał na potrzebę rozpowszechnienia wśród mieszkańców o 
niskich dochodach, informacji na temat możliwości ubiegania się o dodatek 
mieszkaniowy.  Zwrócił również uwagę na potrzebę wprowadzenia takich działań, 
które spowodują zmniejszenie zadłużenia z tytułu zaległości czynszowy. Kończąc  
zastrzegł, że decyzja w sprawie wyższych stawek czynsz jest trudna jednak będzie 
trzeba ja podjąć. 
 
Hubert Majnusz poinformował, że jest zwolennikiem wprowadzenia rozważnych 
podwyżek czynszu, z jednoczesną realizacją działań osłonowych osób o niskich 
dochodach.  Podzielił się również  rozważaniami na temat potrzeby wzmocnienia 
zaplecza kadrowego, aby umożliwi ć zainteresowanym lokatorom szybki wykup 
mieszkania. Na zakończenie poinformował, że poprze wniosek proponujący wyższy 
wzrost czynszu niż zaproponowany przez Prezydenta Miasta.  
 
Zbigniew Peczkis poinformował, że wszystko zależy od punktu widzenie, gdyż rację 
ma zarówno Dariusz Jorg jak i Ryszard Masalski.  W dalszej części poinformował o 
rozmowie jaką niedawno odbył z młodym mieszkańcem, który jest rozgoryczony z 
powodu sprzedaży mieszkań komunalnych, bez budowania nowych bloków 
mieszkalnych W ten sposób komunalny zasób mieszkaniowy maleje, maleją także 
szansa młodych rodzin na swoje mieszkanie. Poinformował, że popiera wypowiedzi 
Dariusza Jorga i Huberta Majnusza w sprawie potrzeby wprowadzenie wyższej stawki 
czynszu z jednoczesnymi działaniami ochronnymi rodzin o niskich dochodach.  
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś powołując się na zapiski  Prezydenta Miasta 
poinformowała, że jego  propozycja plasująca wysokość czynszu miedzy 35% a 45% 
wiąże się z jego zamiarem ustalenia czynszu w widełkach  między 38%, co daje kwotę 
3,88 zł.  a 39% co daje kwotę 3,98zł. Zwróciła uwagę, że tendencja ta  jest zbieżna z 
propozycjami trzech komisji problemowych i jest w granicach 4 zł.  
W dalszej części  uściśliła dane dot. stawki odtworzeniowej i sprostowała informację 
Dariusza Jorga  - poinformowała, że ostatni wzrost stawki odtworzeniowej 1m2 był o 
4,9%, czyli  nie o 25%, a od kwietnia 2008 do września 2009 stawka odtworzeniowa 
wzrosła z 3.314 do 4.288 zł. czyli też nie o 50%. 
W dalszej części nawiązując do propozycji Ryszarda Masalskiego poinformowała, że  
propozycja ta dotyczy nie tylko obniżenia  czynszu do 1 zł za 1m2 ale sprowadza się 
również do przyznania oczekującym na mieszkania socjalne po dwa mieszkania, gdyż 
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Ryszard Masalski proponował wybudowanie 500 mieszkań, a oczekujących na 
mieszkanie socjalne jest  ok 250 osób. 
Nawiązując do głosów iż sprzedaż mieszkań najemcom rozwiąże  problem zaległości 
czynszowych przypomniała, że sprzedaż taka może dotyczyć tylko tych, którzy nie 
zalegają z czynszami. Nadmieniła że zdarzają się przypadki, że zaległości w wielu 
przypadkach  wielokrotnie przekraczają cenę za mieszkanie.  
 
Grzegorz Chudomięt zgodził się, że propozycje Prezydenta Miasta i komisji 
problemowych są zbieżne. 
 
Grzegorz Mankiewicz  krótko odniósł się do wypowiedzi Dariusza Jorga na temat 
wpływu podatku od nieruchomości na wzrost kosztów utrzymania mieszkańców w  
blokach spółdzielczych i  domach jednorodzinnych – przypomniał, że Rada od 
dłuższego czasu nie podjęła uchwały w sprawie wzrostu ww.  podatku.  
W dalszej części wyraził zadowolenie z powodu zbieżnych stanowisk Prezydenta 
Miasta i komisji problemowych dot. wysokości stawki czynszu na poziomie 3,98zł , 
co w pewnym stopniu pokryje koszty utrzymania. Poinformował, że wzrost czynszu 
dla mieszkania o pow. 50m2 kształtuje się na poziomie 38-45 zł Zwrócił uwagę, że 
Prezydent Miasta dużo wcześniej przedłożył Radzie Program, gdyż nosił się z 
zamiarem podniesienia  czynszu. Zamiar ten nie został zrealizowany z  powodu braku 
porozumienia  Prezydenta Miasta z Radę.  Na zakończenie zgodził się z pomysłem 
Ryszarda Masalskiego, aby osoby, które celowo zalegają z opłatami czynszu, a 
zajmują mieszkania pełnowartościowe, przesiedlać do mieszkań o niższym 
standardzie.  
 
Ryszard Masalski ponownie uzasadnił swoje stanowisko dot. wprowadzenia czynszu 
w wys. 1zł. (na okres 1 roku)o raz dot. wybudowania 500 lokali socjalnych. 
 
Wojciech Kapka na wstępie komentując wypowiedź Ryszarda Masalskiego 
poinformował, że nasuwa mu się zdanie „gdzie rozum śpi tam budzą się demony” . 
W dalszej części przedstawił uwagi krytyczne do prowadzonej polityki w zakresie  
gospodarki zasobem mieszkaniowym gminy oraz  funkcjonowania MZBK. 
 
Dariusz Jorg poinformował, że Rada jest w stanie zaakceptować propozycję 
Prezydenta Miasta dot.  39% i tak  wytłuszczony zapis projektu uchwały otrzyma 
brzmienie: 
„w wysokości co najmniej  39% w roku 2010 i nie więcej niż 80% w roku 2013 kwoty” 
 
Reasumując § 1 uwzględniający ww zmiany otrzyma brzmienie: 
§ 1. § 7 ust. 2 uchwały Nr XXXVII/435/09 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 5 marca 

2009 roku w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2009-2013 (Dz. Urz. Woj. Opolskiego z 2009r. Nr 32 
poz. 572) otrzymuje brzmienie: 

„2. Mając na względzie założenie, o którym mowa w ust. 1, postanawia się, że stawka 

miesięcznego czynszu za 1m
2
 powierzchni użytkowej komunalnego lokalu mieszkalnego 

w okresie objętym programem ustalana będzie:  
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1) w odniesieniu do komunalnego lokalu mieszkalnego wynajętego na czas nieokreślony 

i lokalu służbowego – w wysokości co najmniej  39% w roku 2010 i nie więcej niż 

80% w roku 2013 kwoty stanowiącej jedną dwunastą z 3% wskaźnika 

przeliczeniowego kosztu odtworzenia 1m
2
 powierzchni użytkowej budynków 

mieszkalnych ustalonego przez Wojewodę Opolskiego na okres od 1 kwietnia do 30 

września każdego roku objętego Programem, 

2) w odniesieniu do lokalu socjalnego – w wysokości połowy najniższej stawki 

wynikającej z pomniejszenia na zasadach wskazanych w ust. 3 stawki czynszu za 1m
2
 

powierzchni użytkowej komunalnego lokalu mieszkalnego wynajętego na czas 

nieokreślony i lokalu służbowego, ustalonej w sposób określony w pkt.1.” 

 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara poinformował, że przyjmuje ww. poprawkę. 
 
Ryszard Masalski poinformował, że wycofuje swój wniosek.  
 
Po upewnieniu się, że  nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji przewodniczący obrad 
poddał projekt uchwały wraz z poprawką pod głosowanie: 
„za” oddano 19 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos. 
 

Uchwała Nr XLIX/578/09               
                 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009 roku 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2009-2013. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) 
 
 
Prowadzący obrady ogłosił 10-cio minutową przerwę (od 18.15 do 18.25) 
 
 
Po przerwie, po sprawdzeniu kworum przystąpiono do realizacji części II porządku 
obrad. 
 
 
Część II – budżetowa 
 
1. Uchwalenie budżetu miasta na rok 2010. 
 
 
1. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 
2010 odczytała Skarbnik Miasta Alina Janik. 
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2. Odczytanie opinii Składu Orzekającego RIO o projekcie uchwały budżetowej: 
 
- Uchwałę Nr 425/2009 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z 
dnia 11 grudnia 2099 r. w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej 
Miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2010 odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miasta 
Joanna Urbanik-Kapka – Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu 
pozytywnie zaopiniował przedłożony projekt uchwały budżetowej Miasta Kędzierzyn-
Koźle na rok 2010 
(uchwała wraz z uzasadnieniem w załączeniu do protokołu) 

 
Ponadto Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt odczytał postanowienia 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu zawarte w 
uchwałach: 
-  Nr 426/2009 z dnia 11 grudnia 2009 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania 
deficytu określonego w projekcie uchwały budżetowej Miasta Kędzierzyn-Koźle na 
2010 r. – Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu postanowił 
pozytywnie zaopiniować możliwość sfinansowania deficytu określonego w projekcie 
uchwały budżetowej Miasta Kędzierzyn-Koźle na 2010 r. 
- Nr 427/2009 z dnia 11 grudnia 2009 r. w sprawie opinii o prognozie kwoty długu 
Miasta Kędzierzyn-Koźle –  Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Opolu postanowił pozytywnie zaopiniować przedłożoną prognozę kwoty długu Miasta 
Kędzierzyn-Koźle 

(wymienione wyżej uchwały - w załączeniu do protokółu) 
 

 
3. Informację o wnioskach radnych i klubów radnych, samorządów osiedlowych, 
związków zawodowych, organizacji społecznych oraz mieszkańców miasta 
nieuwzględnionych w projekcie budżetu odczytała Skarbnik Miasta Alina Janik.  
. 
4. Odczytanie opinii i wniosków komisji problemowych. 
 
I. Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Hubert 
Majnusz odczytał wnioski przyjęte przez tą komisję: 
 

VI.  Wniosek  Huberta Majnusza o treści: 
„ Wnioskuję w sprawie skreślenia zadania Nr 30 i 32 określonych w Wykazie zadań 
inwestycyjnych planowanych do realizacji w roku 2010, a środki przekazać na zadanie Nr 35 
tj. Modernizacja instalacji elektrycznej i kuchni w Przedszkolu Nr 24”. 
Komisja przyja wniosek stosunkiem gosów: „za” – 3 gosy,  „przeciw” – 2 gosy,     „wstrzymujcych si” 

– 2 gosy  

 
VII.  wspólny wniosek Joanny Urbanik-Kapka, Ryszarda Masalskiego oraz 

Ryszarda Pacułta  o treści: 
„Zmienia się nazwę zadania Nr 45 na Budowa ścieżek rowerowych w tym: 

1. od. Os. Piastów do os. Blachownia 
2. połączenia Kędzierzyna z os. Rogi 

Płatności niezrealizowane w roku 2010 będą zrealizowane w roku 2011. 
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Komisja przyja wniosek stosunkiem gosów: „za” – 6 gosów, „przeciw” – 1 gos,           „wstrzymujcych 

si” – 0  

 
3. Wniosek  Ryszarda Masalskiego treści: 
„1. Wnioskuję aby zmniejszyć na zadaniu Nr 11 opisanego w Załączniku Nr 9 – środki 
do wydatkowania z kwoty 1,542.600 zł w roku 2010 do 1,000.000 zł ze zwiększeniem o 
tą kwotę wydatków w roku 2011, 
2. Wprowadzić dwa zadania: 
- modernizacja płyty boiska oraz bieżni stadionu przy Zespole Szkół Miejskich Nr 3 ul. 
Szkolna – 300.000 zł 
- wykonanie płyty sztucznego boiska przy ul. Chrobrego – 200.000 zł 
Komisja przyja wniosek stosunkiem gosów ;„za” – 6 gosów,   „przeciw” – 1 gos,        „wstrzymujcych 

si” – 0  

 
Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej ( stosunkiem głosów: 4-„za”, 1-
„przeciw”, 2-„wstrzymujące się”)  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2010, wraz z 
przyj ętymi wnioskami. 
 
II. Przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego 
Ewald Świentek poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały  w sprawie projektu budżetu na 2010r. oraz GFOS i GW na 2010r. 
(„za” pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchway  oddano 3  gosy, „przeciw” – 1 gos,  „wstrzymujcych si” 

– 2 gosy) 

 
III. Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka  odczytał 
wnioski przyj ęte przez komisję:  
1. Pisemny wniosek Andrzeja Kopcia: 
W sprawie: cyt ” wprowadzenia zmian do projektu uchwały ws. Budżetu na rok 2010 
o brzmieniu: Zwiększa się dochody majątkowe w dziale 700 rozdział 770 o kwotę 
1.140.000 PLN i wprowadza się zadania inwestycyjne: 
 

1. PT i przebudowa fragmentu ulicy Lompy – wjazd z ul. –1go Maja ( poszerzenie 
ulicy dla ruchu w obu kierunkach na odcinku ok. 20m) 70.000zł, 

2. PT modernizacji przedszkola nr 17 – 70.000zł oraz zwiększa się wydatki w 
roku 2010 o kwotę 1.000.000,00 zł na zadanie inwestycyjne  pt. „PT i 
wykonanie boisk osiedlowych ( ul. Zwycięstwa, ul. Lompy, ul. Stara, ul. 
Jasna)” tak aby to zadanie zostało wykonane w całości w roku 2010. 

 

Komisja pozytywnie  zaopiniowaa wniosek stosunkiem gosów: 

(„za” – 6  gosów , „przeciw” – 3 glosy,  „wstrzymujcych si” – 2  gosy) 

 
2. Pisemny wniosek Dariusza Jorga: 
W sprawie: cyt”  
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1) w dziale 700 § 0750 zwiększa się dochody o 1.000.000,00 zł z przeznaczeniem na 
    zakup sprzętu dla SP ZOZ w Kędzierzynie – Koźlu – dotacja na wydatki 
    majątkowe. 
2) w dziale 801 § 0830 zwiększa  dochody o 260.000,- z przeznaczeniem na zakup 
    sprzętu dla SP ZOZ w Kędzierzynie – Koźlu – dotacja na wydatki majątkowe. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowaa wniosek stosunkiem gosów: 

(„za” – 8  gosów , „przeciw” – 2 glosy,  „wstrzymujcych si” – 1   gos) 
 

Komisja Finansowo–Gospodarcza  pozytywnie zaopiniowaa  projekt uchway dot. budetu miasta na rok 2010  

wraz z przyjtymi wnioskami („za” –7 gosów , „przeciw” – 0,  „wstrzymujcych si” – 4  gosy) 

 
IV. Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju  Andrzej Kopeć poinformował, 
że komisja jednogłośnie (4 głosy „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu 
miasta w części przypisanej Komisji Strategii wraz z wnioskami:  
 
1. Ryszarda Masalskiego aby w ramach środków zaplanowanych na realizację Gminnego 
Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2010 
zabezpieczyć kwotę 80 000zł. na realizację zadania pn. „Filmy, wystawy, przedstawienia 
teatralne o tematyce  przeciwdziałającej i motywującej do niespożywania napojów 
alkoholowych dla uczniów szkół gimnazjum” 
Komisja jednogonie, tj.  4 gosy „za” przyja wniosek. 

 
2. Ryszarda Masalskiego o skreślenie zadania ujętego w poz. 15 (załącznik  nr 9) pn. „zakup 
pojazdu do obsługi pogrzebu na terenie cmentarzy „MELEX” – kwota 32 000zł. i pozyskaną 
kwotę przeznaczyć na zadanie „modernizacja i dostosowanie do użytkowania obiektu przy ul. 
Zwycięstwa (bunkier). 
Komisja przyja wniosek stosunkiem gosów: „za” 2, „przeciw” 1, „wstrzymujcych si” 1 gos 

 
VIII.  Ryszarda Masalskiego aby w projekcie budżetu miasta na rok 2010 

uwzględnić zadanie pt. „wydatki na zakup ławek wraz z montażem na os. 
Blachownia w kwocie 25 000,00zł. oraz zadanie „wydatki na 
przystosowanie wolno i pustostanów do zamieszkania (pod wynajem)  za 
kwotę 194000,00zł. 

Jako źródło sfinansowania tych wydatków wskazuje się zmniejszenie wydatków bieżących 
związanych z realizacją zadań statutowych  w ramach działu 750, rozdziału 75075. 
Komisja jednogonie (4 gosy „za”) przyja wniosek  

 
4. wniosek   o zakup ubiorów i obuwia sportowego dla juniorów i trampkarzy z klubów 
sportowych działających na terenie Kędzierzyna Koźla (za wyjątkiem ZAKSA) oraz sprzętu 
sportowego” na kwotę 100 000,00zł,  
 

IX.  wniosek Marka Niemca o dofinansowanie  zawodów pływackich pt. 
„Koziołki pływackie” na kwotę 5700,00zł 

Komisja jednogonie, tj. 4 gosy „za” przyja wniosek. 

Jako źródło sfinansowania tych wydatków wskazuje się zmniejszenie wydatków bieżących 
związanych z realizacją zadań statutowych  w ramach działu 750, rozdziału 75075 
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(szczegółowy  wykaz zadań, z których komisja proponuje zdjąć środki został przekazany 
Prezydentowi Miasta)  
 

X. wniosek złożony przez Marka Niemca o treści: 
„skreślić zadanie „Modernizacja kuchni w Przedszkolu nr 11 wraz z zabudową tarasu” na 
kwotę 405.000 zł. i dołożyć do zadania „Koncepcja zagospodarowania terenu sportowego 
przy ZSM Nr 1” oraz zmienić zapis tego zadania na „PT budowy krytej pływalni oraz 
koncepcja zagospodarowania terenu sportowego przy ZSM nr 1”  razem na kwotę 455.000 zł 
(„za” oddano 3 głos, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 1 głos) 
 
V. Przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej Dariusz Jorg poinformował, że 
Komisja jednogłośnie 5-ma głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle na rok 2010 w zakresie 
bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej wraz z przyjętym wnioskiem w sprawie  
zakupu rowerów dla Straży Miejskiej na kwotę 20.000 zł. pozyskując środki poprzez 
zwiększenie kwoty w pozycji z tytułu dochodów z mandatów. (autor wniosku Ryszard 
Masalski)  
 
VI. Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny Rafał Olejnik  
poinformował o przyjętej jednogłośnie (5-ioma głosami) negatywnej opinii w sprawie  
projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta na rok 2010 w zakresie zdrowia 
i opieki społecznej. 
W uzasadnieniu poinformował, że podstawą negatywnej opinii było nieuwzględnienie 
przez Prezydenta Miasta w budżecie miasta kwestii hospicjum oraz prośby dyrektora 
SP ZOZ dot. zakupu sprzętu. 
Ponadto przypomniał o braku możliwości rozpatrywania Programu ochrony zdrowia, 
który nie został formalnie przedłożony komisji. 
 
5. Prezydent Miasta Wiesław Fąfara przedstawiając stanowisko do wniosków  komisji 
problemowych  poinformował: 
 
negatywnym stanowisko do wniosku Huberta Majnusza o treści: 
„ Wnioskuję w sprawie skreślenia zadania Nr 30 i 32 określonych w Wykazie zadań 
inwestycyjnych planowanych do realizacji w roku 2010, a środki przekazać na zadanie Nr 35 
tj. Modernizacja instalacji elektrycznej i kuchni w Przedszkolu Nr 24”. 
 
zaakceptowaniu wspólnego wniosku Joanny Urbanik-Kapka, Ryszarda Masalskiego oraz 
Ryszarda Pacułta  o treści: 
„Zmienia się nazwę zadania Nr 45 na Budowa ścieżek rowerowych w tym: 

1. od. Os. Piastów do os. Blachownia 
2. połączenia Kędzierzyna z os. Rogi 

negatywnym stanowisku do wniosku Ryszarda Masalskiego o treści: 
 „1. Wnioskuję aby zmniejszyć na zadaniu Nr 11 opisanego w Załączniku Nr 9 – środki 
do wydatkowania z kwoty 1,542.600 zł w roku 2010 do 1,000.000 zł ze zwiększeniem o 
tą kwotę wydatków w roku 2011, 
2. Wprowadzić dwa zadania: 
- modernizacja płyty boiska oraz bieżni stadionu przy Zespole Szkół Miejskich Nr 3 ul. 
Szkolna – 300.000 zł 
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- wykonanie płyty sztucznego boiska przy ul. Chrobrego – 200.000 zł 
 
negatywnym stanowisku do wniosku Ryszarda Masalskiego aby w ramach środków 
zaplanowanych na realizację Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2010 zabezpieczyć kwotę 80 000zł. na realizację 
zadania pn. „Filmy, wystawy, przedstawienia teatralne o tematyce  przeciwdziałającej i 
motywującej do niespożywania napojów alkoholowych dla uczniów szkół gimnazjum” 
 
negatywnym stanowisku do wniosku Ryszarda Maslskiego o skreślenie zadania ujętego 
w poz. 15 (załącznik  nr 9) pn. „zakup pojazdu do obsługi pogrzebu na terenie cmentarzy 
„MELEX” – kwota 32 000zł. i pozyskaną kwotę przeznaczyć na zadanie „modernizacja i 
dostosowanie do użytkowania obiektu przy ul. Zwycięstwa (bunkier). 
 
negatywnym stanowisku do wniosku Ryszarda Maslakiego aby w projekcie budżetu 
miasta na rok 2010 uwzględnić zadanie pt. „wydatki na zakup ławek wraz z montażem 
na os. Blachownia w kwocie 25 000,00zł. oraz zadanie „wydatki na przystosowanie 
wolno i pustostanów do zamieszkania (pod wynajem)  za kwotę 194000,00zł. 
Jednocześnie poinformował, że zakup ławek może być sfinansowany w ramach 
wydatków bieżących, a remont pustostanów w ramach środków zaplanowanych dla 
MZBK. 
 
negatywnym stanowisku do wniosku dot.  zakupu ubiorów i obuwia sportowego dla 
juniorów i trampkarzy z klubów sportowych działających na terenie Kędzierzyna Koźla (za 
wyjątkiem ZAKSA) oraz sprzętu sportowego” na kwotę 100 000,00zł,  
Uzasadniając stanowisko poinformował, że stowarzyszenia, które przystąpiły do 
konkursu i go wygrały posiadają środki na wyżej wymienione zakupy. 
Ponadto poinformował o już zabezpieczonych środkach na zadanie dot. 
dofinansowania zawodów pływackich pt. „Koziołki pływackie”. 
 
negatywnym stanowisku do wniosku Marka Niemca aby skreślić zadanie 
„Modernizacja kuchni w Przedszkolu nr 11 wraz z zabudową tarasu” na kwotę 
405.000 zł. i dołożyć do zadania „Koncepcja zagospodarowania terenu sportowego 
przy ZSM Nr 1” oraz zmienić zapis tego zadania na „PT budowy krytej pływalni oraz 
koncepcja zagospodarowania terenu sportowego przy ZSM nr 1”  razem na kwotę 
455.000 zł 
 
negatywnym stanowisku do wniosku Ryszarda Masalskiego w sprawie zakupu 
rowerów dla Straży Miejskiej na kwotę 20.000 zł. pozyskując środki poprzez 
zwiększenie kwoty w pozycji z tytułu dochodów z mandatów. 
 
negatywnym stanowisku do wniosku Andrzeja Kopcia w sprawie: cyt ” 
wprowadzenia zmian do projektu uchwały ws. Budżetu na rok 2010 o brzmieniu: 
Zwiększa się dochody majątkowe w dziale 700 rozdział 770 o kwotę 1.140.000 PLN i 
wprowadza się zadania inwestycyjne: 
 

1. PT i przebudowa fragmentu ulicy Lompy – wjazd z ul. –1go Maja ( 
poszerzenie ulicy dla ruchu w obu kierunkach na odcinku ok. 20m) 70.000zł, 
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2. PT modernizacji przedszkola nr 17 – 70.000zł oraz zwiększa się wydatki w 
roku 2010 o kwotę 1.000.000,00 zł na zadanie inwestycyjne  pt. „PT i 
wykonanie boisk osiedlowych ( ul. Zwycięstwa, ul. Lompy, ul. Stara, ul. 
Jasna)” tak aby to zadanie zostało wykonane w całości w roku 2010. 

 

Uzasadniając negatywne stanowisko poinformował o planowanych wpływach z tytułu 
sprzedaży lokali mieszkalnych i z tytułu rat ze sprzedaży lokali użytkowych. Wyraził 
obawy, że dochodów w dziale 700 rozdział 770 zwiększone o wnioskowaną kwotę nie 
zostaną w trakcie roku zrealizowane.   
  
negatywnym stanowisku do wniosku Dariusza Jorga w sprawie: cyt”  
1) w dziale 700 § 0750 zwiększa się dochody o 1.000.000,00 zł z przeznaczeniem na 
    zakup sprzętu dla SP ZOZ w Kędzierzynie – Koźlu – dotacja na wydatki 
    majątkowe. 
2) w dziale 801 § 0830 zwiększa  dochody o 260.000,- z przeznaczeniem na zakup 
    sprzętu dla SP ZOZ w Kędzierzynie – Koźlu – dotacja na wydatki majątkowe. 

 

W uzasadnieniu stanowiska poinformował, że kwota zaplanowania w dziale 700 § 
0750  budżetu miasta na rok 2010 jest wynikiem przeanalizowania wpływów  z tytułu 
najmu i dzierżawy  składników majątkowych oraz wynika z symulacji dot.  wpływów 
do MZBK z tytułu czynszów i windykacji zadłużenia. Poinformował o zagrożeniach 
niewykonania planu w dziale 700 § 0750 w przypadku zwiększenia dochodów o 
wnioskowaną kwotę.  
 
W dalszej części uzasadniając negatywne stanowisko do wniosku o zwiększenie 
dochodów o 260 tys. zł. w dziale 801 § 0830 poinformował o nowych zasadach dot. 
pobierania opłat z tytułu pobytu dziecka w przedszkolu. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji punktu nr 6 dyskusja  i nr 7 Głosowanie nad 
wnioskami dot. zmian w projekcie budżetu - Dariusz Jorg zaproponował aby połączyć 
oba punkty i dyskusję przeprowadzić w trakcie głosowania poszczególnych wniosków. 
Rada Miasta przyjęła tą propozycję przez aklamacje. 
 
Dyskusja i głosowanie nad wnioskami dot. zmian w projekcie budżetu (pkt 6 i 7). 
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt odczytał i poddał pod głosowanie 
wniosek Huberta Majnusza o treści: 
„ Wnioskuję w sprawie skreślenia zadania Nr 30 i 32 określonych w Wykazie zadań 
inwestycyjnych planowanych do realizacji w roku 2010, a środki przekazać na zadanie Nr 35 
tj. Modernizacja instalacji elektrycznej i kuchni w Przedszkolu Nr 24”. 
 
„za” oddano 7 głosów, 
„przeciw” 6, 
„wstrzymujących się” 5 głosów 
 
W związku z powstałym zamieszaniem w trakcie liczenia głosów (część radnych 
niejednoznacznie podnosiła rękę przy głosowaniu, co utrudniło poprawne ustalenie 
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wyniku głosowania) prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie 
zgłoszony  z sali wniosek o reasumpcje głosowania: 
Radni jednogłośnie przyjęli powyższy  wniosek. 
 
Następnie prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał powtórnie pod głosowanie 
wniosek  Huberta Majnusza o treści: 
„ Wnioskuję w sprawie skreślenia zadania Nr 30 i 32 określonych w Wykazie zadań 
inwestycyjnych planowanych do realizacji w roku 2010, a środki przekazać na zadanie Nr 35 
tj. Modernizacja instalacji elektrycznej i kuchni w Przedszkolu Nr 24”. 
„za” oddano 7 głosów, 
„przeciw” 9, 
„wstrzymujących się” 4 głosy 
Rada odrzuciła wniosek 
 
Wspólny wniosek Joanny Urbanik-Kapka, Ryszarda Masalskiego oraz Ryszarda 
Pacułta  o treści: 
„Zmienia się nazwę zadania Nr 45 na Budowa ścieżek rowerowych w tym: 

3. od. Os. Piastów do os. Blachownia 
4. połączenia Kędzierzyna z os. Rogi 

Płatności niezrealizowane w roku 2010 będą zrealizowane w roku 2011. 
Nie został poddany pod głosowanie, gdyż uzyskał akceptacje Prezydenta Miasta. 
 
Kolejne głosowanie dotyczyło wniosku   o treści: 
„1. Wnioskuję aby zmniejszyć na zadaniu Nr 11 opisanego w Załączniku Nr 9 – środki 
do wydatkowania z kwoty 1,542.600 zł w roku 2010 do 1,000.000 zł ze zwiększeniem o 
tą kwotę wydatków w roku 2011, 
2. Wprowadzić dwa zadania: 
- modernizacja płyty boiska oraz bieżni stadionu przy Zespole Szkół Miejskich Nr 3 ul. 
Szkolna – 300.000 zł 
- wykonanie płyty sztucznego boiska przy ul. Chrobrego – 200.000 zł 
„za” oddano 1 głos, 
„przeciw” 13, 
„wstrzymujących się” 4 głosy 
Rada odrzuciła wniosek 
 
Następnie prowadzący obrady poddał pod głosowanie wnioski: 
1. Andrzeja Kopcia: 
W sprawie: cyt ” wprowadzenia zmian do projektu uchwały ws. Budżetu na rok 2010 
o brzmieniu: Zwiększa się dochody majątkowe w dziale 700 rozdział 770 o kwotę 
1.140.000 PLN i wprowadza się zadania inwestycyjne: 
 

1. PT i przebudowa fragmentu ulicy Lompy – wjazd z ul. –1go Maja ( poszerzenie 
ulicy dla ruchu w obu kierunkach na odcinku ok. 20m) 70.000zł, 

2. PT modernizacji przedszkola nr 17 – 70.000zł oraz zwiększa się wydatki w 
roku 2010 o kwotę 1.000.000,00 zł na zadanie inwestycyjne  pt. „PT i 
wykonanie boisk osiedlowych ( ul. Zwycięstwa, ul. Lompy, ul. Stara, ul. 
Jasna)” tak aby to zadanie zostało wykonane w całości w roku 2010. 
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„za” oddano 12 głosy, 
„przeciw” 6, 
„wstrzymujących się” 2 głosy 
Rada przyjęła  wniosek 
 
wniosek Dariusza Jorga: 
W sprawie: cyt”  
1) w dziale 700 § 0750 zwiększa się dochody o 1.000.000,00 zł z przeznaczeniem na 
    zakup sprzętu dla SP ZOZ w Kędzierzynie – Koźlu – dotacja na wydatki 
    majątkowe. 
2) w dziale 801 § 0830 zwiększa  dochody o 260.000,- z przeznaczeniem na zakup 
    sprzętu dla SP ZOZ w Kędzierzynie – Koźlu – dotacja na wydatki majątkowe. 
„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 2 głosy 
Rada przyjęła  wniosek 
 
Wniosek Ryszarda Masalskiego aby w ramach środków zaplanowanych na realizację 
Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na 
rok 2010 zabezpieczyć kwotę 80 000zł. na realizację zadania pn. „Filmy, wystawy, 
przedstawienia teatralne o tematyce  przeciwdziałającej i motywującej do 
niespożywania napojów alkoholowych dla uczniów szkół gimnazjum” – nie został 
poddany pod głosowanie z przyczyn formalnych 
 
Wniosek  Ryszarda Masalskiego o skreślenie zadania ujętego w poz. 15 (załącznik  nr 
9) pn. „zakup pojazdu do obsługi pogrzebu na terenie cmentarzy „MELEX” – kwota 
32 000zł. i pozyskaną kwotę przeznaczyć na zadanie „modernizacja i dostosowanie do 
użytkowania obiektu przy ul. Zwycięstwa (bunkier). 
„za” oddano 1 głos, 
„przeciw” 16, 
„wstrzymujących się” 2 głosy 
Rada odrzuciła wniosek 
 
Wniosek aby w projekcie budżetu miasta na rok 2010 uwzględnić zadanie pt. 
„wydatki na zakup ławek wraz z montażem na os. Blachownia w kwocie 25 000,00zł. 
oraz zadanie „wydatki na przystosowanie wolno i pustostanów do zamieszkania (pod 
wynajem)  za kwotę 194000,00zł. 
Jako źródło sfinansowania tych wydatków wskazuje się zmniejszenie wydatków 
bieżących związanych z realizacją zadań statutowych  w ramach działu 750, rozdziału 
75075. 
Ryszard Masalski wniósł uwagę formalną, że wniosek dotyczy dwóch spraw, które 
powinny być poddane pod głosowanie oddzielnie. Poinformował również o propozycji 
Komisji Strategii i Rozwoju do Prezydenta Miasta o odstąpienie od realizacji w roku 
budżetowych 2010 zadań  : 

- rozmowy sponsorowane z Prezydentem i Przewodniczącym RM w Radiu Park FM – koszt 
39. 900,00zł 

- rozmowy sponsorowane z Przewodniczącym Rady Miasta – koszt   18.000,00zł 
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Andrzej Kopeć poinformował, że wniosek ten nie może być przegłosowany 
pozytywnie, gdyż będzie miał wadę. Rada ingerując „w wydatki bieżące” wkroczy w 
kompetencje Prezydenta Miasta 
„za” oddano 1 głos, 
„przeciw” 19, 
„wstrzymujących się” 1 głosy 
Rada odrzuciła wniosek 
 
Głosowanie kolejnego wniosku zostało poprzedzone uwagą Dariusza Jorga i Andrzeja 
Kopcia  że przyjęcie przez Radę wniosku będzie wadliwe z przyczyn formalnych. 
 
Prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie Wniosek  o zmniejszenie 
wydatków w ramach  działu 750, rozdziału 75075, § 4300 na realizacje zadań: 
- wykonanie drukowanych materiałów promocyjnych – koszt 50 000,00zł.   
- wykonanie materiałów promocyjnych z logo miasta – koszty 40.000,00zł. 
I wydatki w ramach działu 750, rozdziału 75075, § 4210 na realizację zadań: 
- materiały promocyjne z logo miasta Kędzierzyn-Koźle koszty 80 000,00zł  
To jest z kwoty 170 000,00  na kwotę 70 000,00zł. (komisja wnioskuje o zdjęcie kwoty  
100 000,00zł) 
„za” oddano 1 głos, 
„przeciw” 19, 
„wstrzymujących się” 1 głos 
Rada odrzuciła wniosek 
 
Następnie prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie wniosek o 
treści: 
„skreślić zadanie „Modernizacja kuchni w Przedszkolu nr 11 wraz z zabudową tarasu” 
na kwotę 405.000 zł. i dołożyć do zadania „Koncepcja zagospodarowania terenu 
sportowego przy ZSM Nr 1” oraz zmienić zapis tego zadania na „PT budowy krytej 
pływalni oraz koncepcja zagospodarowania terenu sportowego przy ZSM nr 1”  razem 
na kwotę 455.000 zł 
„za” oddano 5 głosów, 
„przeciw” 14, 
„wstrzymujących się” 1 głos 
Rada odrzuciła wniosek 
 
Kolejne głosowanie dotyczyło wniosku w sprawie zakupu rowerów dla Straży 
Miejskiej na kwotę 20.000 zł. pozyskując środki poprzez zwiększenie kwoty w pozycji 
z tytułu dochodów z mandatów.  
„za” oddano 3 głosy, 
„przeciw” 14, 
„wstrzymujących się” 4 głosy 
Rada odrzuciła wniosek 
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Przed przystąpieniem do dyskusji Dariusz Jorg zaapelował do radnych o ograniczenie 
czasu wypowiedzi. Uzasadniając apel  zwrócił uwagę, że sesja trwa dziesiątą godzinę.  
 
Jako pierwszy głos w dyskusji zabrał Andrzej Kopeć, który nawiązał do przyjętego 
przez Radę wniosku w sprawie zwiększenia wydatków majątkowych w dziale 700 
rozdział 770 o kwotę 1.140.000 PLN. Zwrócił uwagę, że oprócz przyjęcia ww. 
wniosku Rada powinna również wprowadzić zmiany do uchwały z dnia 5.03 2009 r. 
Nr XXXVII/435/09 w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2009-2013.  

Ustalono, że  Rada w punkcie „wolne wnioski” podejmie  wniosek o 
wprowadzenie zmian do uchwały.  
 
 
Ryszard Masalski w pierwszej części wystąpienia wypowiadał się na temat swojej 
propozycji dot. obniżenia stawki czynszu. Ponadto poruszył temat braku środków 
finansowych na zabezpieczenie cieku wodnego R-3. Poinformował o zagrożeniach dla 
środowiska z tytułu niewłaściwego stanu ww. cieku oraz o zamiarze zgłoszenia do 
odpowiednich służb   tego problemu. Na zakończenie poprosił o informację na temat  
planowanych działań Prezydenta Miasta zmierzających do poprawienia obecnego 
stanu. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara zasygnalizował o dotychczasowych działaniach w 
zakresie uporządkowania gospodarki ściekowej.  
 
Grzegorz Mankiewicz  interesował się trybem pozyskania kredytów na realizację 
zadań zaplanowanych w budżecie miasta na rok 2010. 
 
Wyjaśnień udzielił Prezydent Miasta Wiesław Fąfara. 
 
Wojciech Kapka zwrócił uwagę, że zmiany do budżetu miasta zawnioskowane przez 
Radę są niewielkie, co oznacza że Rada dała zgodę  Prezydentowi Miasta na realizację 
budżetu wg. założonej koncepcji. W dalszej części nawiązując do zadań 
inwestycyjnych zaplanowanych do realizacji w 2010 roku wyraził nadzieję, że zostaną 
one zrealizowane, jednocześnie zaapelował o dalszą budowę ścieżek rowerowych. 
 
Ewald Świentek poprosił o informację na temat losów  zadań, które nie zostały ujęte w 
budżecie miasta oraz które zadania będą zrealizowane w ramach „wolnych środków”. 
 
Prezydent Miasta Wiesław Fąfara na wstępie poinformował o zadaniach, których 
część zostanie zrefundowana ze środków unijnych (np. zakup autobusów, budowa 
windy w Miejskiej Bibliotece Publicznej).  
Inne zadania, które planuje uwzględnić  w 2010 roku to:  
- kontynuacja budowy mieszkań chronionych,  
- dalsze remonty dróg,   
- zabezpieczenie środków na utworzenie muzeum, 
- w zakresie oświaty - realizacja zadań wynikających z decyzji SANEPiD-u. 
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Hubert Majnusz wyraził ubolewanie z powodu nieuwzględniania w budżecie miasta 
zadania dot. budowy strażnicy OSP w os. Cisowa oraz zwrócił się z prośbą aby oprócz 
ulicy Prostej uwzględnić inne drogi, o których budowę wnioskują mieszkańcy osiedla. 
Jednocześnie przyznał, że w obecnej kadencji stan dróg w os. Cisowa uległ znacznej 
poprawie.  
 
Andrzej Kopeć zwrócił uwagę, że wydatki inwestycyjne realizowane są głównie z 
kredytów a zadłużenie gminy szybko zbliża się do maksymalnych ustalonych 
ustawowo progów. Wyraził obawy, że polityka finansowa gminy realizowana także 
poprzez zaproponowany przez Prezydenta projekt budżetu na rok 2010, może 
stworzyć w przyszłości sytuację znaczącego ograniczenia możliwości  inwestycyjnych 
gminy Kędzierzyn-Koźle. Na zakończenie podkreślił potrzebę wprowadzenia działań 
zmierzających do ograniczenia i zracjonalizowania wydatków związanych z 
funkcjonowaniem MZK i MZBK..  
Podał przykłady wydatków na zadania, których – zdaniem radnego - realizacja nie jest 
konieczne (np. obchody 35-lecia miasta Kędzierzyn-Koźle, reklamowanie miasta na 
biletach MZK). 
 
Jako ostatni głos w dyskusji zabrał Ryszard Masalski, który nawiązując do wydatków 
zaplanowanych na sfinansowanie usług promujących miasto przez ZAKSA 
Kędzierzyn-Koźle wyraził opinię że  jest to forma wsparcia finansowego tej drużyny. 
W dalszej części wypowiedzi zaproponował rozważenie możliwości wykupienia przez 
gminę akcji ww. Spółki. 
 
8. Głosowanie całej uchwały budżetowej wraz z wnioskami i autopoprawkami 
Prezydenta Miasta. 
 
na statutową liczbę 23 radnych obecnych było 23 
w głosowaniu udział wzięło 18 radnych 
„za” oddano 14 głosów  
„przeciw” 0  
„wstrzymujących się” 4. 
 

Uchwała Nr XLIX/579/09 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009r.   

 
w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kędzierzyn – Koźle na rok 2010. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do protokółu) 
 

Część III 
 

1. Podjęcie uchwał w sprawie nadania medalu „Za Zasługi dla Miasta” 
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Wniosek w sprawie przyznania medalu dla Pana Alfonsa Rataja odczytał 
Przewodniczący Kapituły Medalu Grzegorz Chudomięt. 
 
„za” oddano 15 głosów  
„przeciw” 0  
„wstrzymujących się” 0. 
 

  Uchwała Nr XLIX/580/09 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009 roku 

 
w sprawie nadania medalu „Za Zasługi dla Miasta”. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do protokółu) 
 
Wniosek w sprawie przyznania medalu dla Pana Tadeusza Waligóry odczytał 
Przewodniczący Kapituły Medalu Grzegorz Chudomięt. 
„za” oddano 14 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 2 głosy  
 

Uchwała Nr XLIX/581/09 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009 roku 

 
w sprawie nadania medalu „Za Zasługi dla Miasta”. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do protokółu) 
 

2. Uchwalenie planu pracy Rady Miasta na rok 2010 (ewentualnie zgłaszanie 
propozycji tematów) 

 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt zaproponował aby plan pracy 
Rady na rok 2010 uchwalić na styczniowej sesji, a w okresie międzysesyjnym zebrać 
od radnych propozycje tematów. 
Jednocześnie zaproponował aby w planie pracy Rady uwzględnić tematy: 
-   gospodarka odpadami w mieście, 
-  funkcjonowanie Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego 
Rada przyjęła ww. propozycję. 
 

3. Uchwalenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2010 
 

Radni -  nie wnosząc żadnych uwag - jednogłośnie, tj. 16 głosów „za”  uchwalili 
plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2010 

 
Uchwała Nr XLIX/582/09 
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Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009 r.  

 
w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2010.  

(tekst uchwały stanowi załącznik do protokółu) 
 

4. Stanowisko Rady do skarg rozpatrzonych przez Komisję Rewizyjną 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Masalski po przedstawieniu treści skargi  
Państwa (...)* na działania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle poinformował o 
wniosku Komisji i uzasadnieniu aby uznać, że Rada Miasta Kędzierzyn – Koźle nie 
jest właściwa do rozstrzygnięcia w trybie skargowym roszczenia zawartego w skardze 
 
Rada Miasta jednogłośnie, tj. 16 głosów „za” przyjęła stanowisko Komisji Rewizyjnej 
do skargi Państwa (...)*  na działania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle i uznaje iż 
Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest właściwa do rozstrzygnięcia w trybie 
skargowym roszczenia zawartego w skardze.    
 

Uchwała Nr XLIX/583/09 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 29 grudnia 2009 roku 

 
w sprawie rozpatrzenia skargi Państwa (...)* 

(tekst uchwały stanowi załącznik do protokółu) 
 

 
5. Wolne wnioski 

 
Andrzej Kopeć przedstawił wniosek aby w Wieloletnim Programie Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy  zmienić w § 6 plan sprzedaży mieszkań przyjęty na 
rok 2010, tj.  planowaną liczbę  150 zmienić  na 350. 
„za” wnioskiem oddano 14 głosów 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 0.  
 

6. Zakończenie obrad 
 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad – Przewodniczący Rady 
Miasta Grzegorz Chudomięt zamknął XLIX/09 sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.  
 
Sesja zakończyła się o godz. 21.05. 

 
Przewodniczący obrad 
Grzegorz Chudomięt 

 
Protokołowała: H. Olkowska 

 


